

နေဟမိမှတ်စာ

နိဒါန်း

‘နေဟမိမှတ်စာ’ ကိုလေးပိုင်းခွဲခြားနိုင်၏။

၁။ ပေရသိကေရာ ဇီကယုဒနိုင်ငံကိုအုပ်
 ချုပ်ရန်စေလွှတ်သဖြင့် နေဟမိသည်ယေရှု
 ရှုလင်မြို့သို့ပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်း။ ၂။ ယေရှု
 ရှုလင်မြို့ရိုးများကိုပြန်လည်တည်ဆောက်
 ခြင်း။ ၃။ ဇေရုကဘုရားသခင်၏ပညတ်
 ကျမ်းတော်ကိုလေးလေးနက်နက်ဖတ်ကြား၍
 လူ့အပေါင်းတို့ကမိမိတို့၏အပြစ်များ
 ကိုဝန်ချတောင်းပန်ကြခြင်း။ ၄။ ယုဒနိုင်ငံ
 ၏ဘုရင်ခံအဖြစ်နေဟမိ၏ဆက်လက်
 ဆောင်ရွက်ချက်များ။

ဤကျမ်းတွင်ဘုရားသခင်ကိုနေဟမိ
 လုံးဝအားကိုးပုံနှင့်ဘုရားသခင်ထံ သူ့အကြိမ်ကြိမ်ဆုတောင်းပုံတို့မှာမှတ်
 သားဖွယ်ကောင်းပေသည်။

အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်

ယေရှုရှုလင်မြို့သို့နေဟမိပြန်လာခြင်း ၁:၁-၂:၂၀
 ယေရှုရှုလင်မြို့ရိုးများကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်း
 ၃:၁-၇:၇၃

ပညတ်ကျမ်းတော်ကိုဖတ်ရွတ်၍ပဋိညာဉ်ကို
 ပြန်လည်အဋ္ဌဋ္ဌိဋ္ဌာန်ပြုကြခြင်း ၈:၁-၁၀:၃၉
 နေဟမိ၏ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ချက်များ ၁၁:၁-
 ၁၃:၃၁

1 အောက်ပါအကြောင်းအရာများသည်
 ဟာ လခိ၏သားနေဟမိလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်
 အမှုအရာများအကြောင်းပင်ဖြစ်၏။

ယေရုရှလင်မြို့အတွက်နေဟမိစိုးရိမ်ပူပန်ခြင်း

ပေရသိကေရာ ဇ်အာတဇေရဇ် နန်းစံအနှစ်
 နှစ်ဆယ်မြောက်၊ ခံသလုဟုခေါ်သောလ၌
 ငါနေဟမိသည်ရှုရှု န်မြို့တော်တွင်ရှိ၏။-

2 ငါ၏ညီဟာနန်နှင့်ယုဒအမျိုးသားတစ်စု
 သည် ထိုမြို့သို့ရောက်လာကြ၏။ ထိုအခါငါ
 သည်သူတို့အားပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာဗာဗုလု
 န် ပြည်မှယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်လည်ရောက်ရှိ
 လာကြသူ ယုဒညီအစ်ကိုများနှင့်ယေရု
 ရှလင်မြို့၏အကြောင်းကိုမေးမြန်းရာ၊-

3 သူတို့ကအသက်မသေဘဲကျန်ရှိကာ
 မိမိတို့ပြည်သို့ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ သူတို့သည်¹
 များစွာဒုက္ခဆင်းရဲရောက်လျက်အနီးအနား
 တွင်နေထိုင်သူလူမျိုးခြားတို့၏အထင်

1 1:3 * သို့မဟုတ်ပြည်နှင့်ဒဏ်မခံရမီမိမိ တို့ပြည်တွင်နေရစ်ခဲ့သူတို့သည်။

သေးမှုကိုခံနေကြရကြောင်းငါ့အား ပြောကြားကြသည်။
ထို့ပြင်ယေရှုရှုလင် မြို့ရုံးများသည်ပြိုကျလျက်ပင်ရှိနေ
သေးကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ မြို့တံခါး

များကိုလည်းမီးလောင်ကျွမ်းချိန်မှစ၍
ယနေ့တိုင်အောင်ပြန်လည်မပြင်ဆင်ရ
သေးကြောင်းကိုလည်းကောင်းပြောကြား ကြ၏။-

4 ထိုစကားကိုကြားသောအခါငါသည် ထိုင်၍ငိုကြွေး၏။

ငါသည်ရက်ပေါင်းများစွာငိုကြွေးမြည်
တမ်းလျက်အစာရှောင်ပြီးလျှင်- 5 ဘုရားသခင်အား“အို
ကောင်းကင်ဘုံရှင် ဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်သည်ကြီးမြတ်
တော်မူသဖြင့် အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်
ကိုကြောက်ရွံ့ရှိသေရကြပါ၏။ ကိုယ်တော်

သည်ကိုယ်တော်ကိုချစ်မြတ်နိုး၍အမိန့်
တော်ကိုလိုက်နာသူများနှင့်ပြုတော်မူ
သည့်ပဋိညာဉ်တော်ကိုစောင့်ထိန်းတော် မူပါ၏။-

6 အို ထာဝရဘုရားအကျွန်ုပ်ကိုကြည့်တော် မူ၍
ကိုယ်တော်၏အစေခံကူသရေလ အမျိုးသားများအတွက်
နေ့ညမပြတ် အကျွန်ုပ်တောင်းလျှောက်သောဆုတောင်း

ပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူပါ။ ကူသရေလ
အမျိုးသားများဖြစ်သူအကျွန်ုပ်တို့သည်
လည်းကောင်း၊ အပြစ်ကူးလွန်သူများဖြစ်

ကြောင်းအကျွန်ုပ်၏ဘိုးဘေးတို့သည်လည်း
ကောင်းဝန်ခံပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည်အပြစ်

ကူးလွန်မိပါပြီ။- 7 အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်အားဆိုးသွမ်း
 စွာပြစ်မှားကြပါပြီ။ ကိုယ်တော်၏အမိန့်
 တော်များကိုမလိုက်နာကြပါ။ ကိုယ်တော်

၏အစေခံမောရှေ့မှတစ်ဆင့်ပေးအပ်တော်
 မူသည့်ပညတ်တော်တို့ကိုမစောင့်ထိန်း ကြပါ။-

8 ကိုယ်တော်ကမောရှေ့အားထားတော်မူသည့်
 ကတိတော်ကိုသတိရတော်မူပါ။ `သင်
 တို့သည်ငါ့ကိုသစ္စာဖောက်လျှင် ငါသည်
 သင်တို့အားလူအမျိုးမျိုးတို့တွင်ကွဲ လွင့်စေမည်။-

☆ 9 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်ငါ့ထံသို့ပြန်လာ
 ပြီးငါ၏အမိန့်တော်ကိုလိုက်နာကြလျှင်
 ကမ္ဘာမြေကြီးအစွန်အဖျားသို့ပင်ကွဲလွင့်
 လျက်နေစေကာမူ သင်တို့ကိုငါ့အားဝတ်
 ပြုကိုးကွယ်ရန် ရွေးချယ်သတ်မှတ်ထားသည့်
 ဌာနတော်သို့ပြန်လည်ပို့ဆောင်တော်မူ မည်။''☆

10 `အို ထာဝရဘုရားဤသူတို့သည်ကိုယ်
 တော်၏လူမျိုးတော်၊ ကိုယ်တော်၏အစေခံ
 များဖြစ်ကြပါ၏။ သူတို့အားကိုယ်တော်
 သည်မဟာတန်ခိုးတော်၊ အားကြီးသော
 လက်ရုံးတော်ဖြင့်ကယ်ဆယ်တော်မူခဲ့ပါ၏။-

11 အကျွန်ုပ်၏ဆုတောင်းပ တု ထ နာကိုလည်းကောင်း၊
 ကိုယ်တော်အားရိုသေသောကိုယ်တော်ကျွန်

☆ 1:8 ဝတ်၊ ၂၆:၃၃။ ☆ 1:9 တရား၊ ၃၀:၁-၅။

များ၏ဆုတောင်းပ တု ထနာကိုလည်းကောင်း
 နားညောင်းတော်မူပါ။ ယနေ့အကျွန်ုပ်အား
 အောင်မြင်ခွင့်ကိုပေးတော်မူပါ။ ဧကရာ
 ဇ် မင်းအားအကျွန်ုပ်၏အပေါ်တွင်ကရုဏာ
 ထားစေတော်မူပါ။" ဟုငါသည်ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ဆုတောင်းပ
 တုထနာပြု၏။
 ထိုစဉ်အခါကငါသည်ဧကရာ ဇ်မင်း
 ကြီးအားစပျစ်ရည်ဆက်သရသူဖြစ်၏။

2

ယေရုရှလင်မြို့သို့နေဟမိသွားရောက်ခြင်း

1 လေးလမျှကုန်လွန်ပြီးနောက်၊ တစ်နေ့သော
 အခါ၌ဧကရာ ဇ်မင်းအာတဇေရဇ်သည်
 ပွဲတော်တည်လျက်နေစဉ် ငါသည်သူ၏ထံ
 သို့သွား၍စပျစ်ရည်ကိုဆက်လေ၏။
 မင်း ကြီးသည်ယခင်အဘယ်အခါ၌မျှငါ
 ၏မျက်နှာညှိုးငယ်သည်ကိုမတွေ့မမြင် ဘူးသဖြင့်-
 2 ငါ့အား“သင်သည်အဘယ်ကြောင့်ဤမျှ
 မျက်နှာညှိုးငယ်ပါသနည်း။ သင့်မှာဖျား
 နာမှုလည်းမရှိသဖြင့် သင်သည်စိတ်
 မချမ်းမသာဖြစ်၍မျက်နှာညှိုးငယ် ခြင်းဖြစ်ရမည်”
 ဟုဆို၏။

ဤသို့မင်းကြီးဆိုသောအခါငါသည်
ထိတ်လန့်ပြီးလျှင်၊- 3 ``အရှင်မင်းကြီးသည်ထာဝစဉ်သက်
တော်ရှည်ပါစေသော။ ကျွန်တော်မျိုး၏

ဘိုးဘေးများအားသင်္ဂြိုဟ်ရာမြို့သည်
ပျက်စီးယိုယွင်းလျက်မြို့တံခါးများ သည်လည်းမီးလောင်ကျွမ်းကုန်ပြီဖြစ်
သဖြင့် ကျွန်တော်မျိုးသည်အဘယ်သို့
လျှင်မျက်နှာမညှိုးငယ်ဘဲနေနိုင်ပါ မည်နည်း''
ဟုပြန်လည်လျှောက်ထား၏။*

4 ဧကရာ ဇ်မင်းက ``အဘယ်အရာကိုတောင်း
လိုပါသနည်း'' ဟုမေးတော်မူ၏။

ငါသည်ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်
ထံတော်သို့ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုပြီးမှ၊-

5 မင်းကြီးအား ``အရှင်မင်းကြီး၊ အရှင်သည်
ကျွန်တော်မျိုးအားစိတ်တော်နှင့်တွေ့တော်မူ
၍ ကျွန်တော်မျိုး၏ပန်ကြားချက်ကိုခွင့်ပြု
ရန်အလိုရှိတော်မူပါလျှင်ကျွန်တော်မျိုး
အားယုဒပြည်သို့သွားခွင့်ပြုတော်မူပါ။
ကျွန်တော်မျိုး၏ဘိုးဘေးများအားသင်္ဂြိုဟ်
ရာမြို့ကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ခွင့်ပြု တော်မူပါ''
ဟုလျှောက်၏။

6 မိဖုရားနှင့်ယှဉ်တွဲ၍ထိုင်လျက်နေသော
ဧကရာ ဇ်မင်းသည် ငါ၏လျှောက်ထား

* 2:3 ၄ရာ၊ ၂၅:၈-၁၀။ ၆ရာ၊ ၃၆:၁၉။ ယော ၅၂:၁၂-၁၄။

ချက်ကိုခွင့်ပြုတော်မူပြီးလျှင် ငါ့အား“သင်
 သည်အဘယ်မျှကြာအောင်သွားလိပါ သနည်း။
 အဘယ်အခါ၌ပြန်လာပါမည် နည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။
 ငါသည်ပြန်လာ မည့်အချိန်ကိုလျှောက်ထား၏။

7 ထိုနောက်ငါသည်ယုဒပြည်သို့ခရီးပြု
 ရာတွင် လိုအပ်သည့်အကူအညီပေးရန်
 အတွက်ဥဖရတ်မြစ်ကြီးအနောက်ဘက်²
 ပြည်နယ်ဘုရင်ခံများထံသို့အမှာတော်
 စာကိုလည်းကောင်း၊- 8 ဗိမာန်တော်ရဲ့တိုက်ဝင်းတံခါးများ၊
 မြို့ရိုး များနှင့်ငါ၏အိမ်အတွက်သစ်ပေးရန်ဘုရင့်
 သစ်တောဝန်အာသပ်ထံသို့ အမှာတော်စာ
 ကိုလည်းကောင်းသနားတော်မူရန်ပန်ကြား
 ၏။ ဘုရားသခင်သည်ငါနှင့်အတူရှိတော်
 မူသည်ဖြစ်၍ ဧကရာဇ်မင်းသည်ငါတောင်း
 သမျှသောအရာတို့ကိုပေးသနားတော် မူပေသည်။

9 မင်းကြီးသည်စစ်အရာရှိအချို့နှင့်မြင်း
 တပ်ကိုငါနှင့်အတူစေလွှတ်ပေးတော်မူ
 သဖြင့် ငါသည်ဥဖရတ်မြစ်ကြီးအနောက်
 ဘက်ပြည်နယ်သို့ခရီးပြုပြီးလျှင် ထို
 အရပ်ရှိဘုရင်ခံတို့အားမင်းကြီး၏ အမှာတော်စာများကိုပေး၏။-
 10 သို့ရာတွင်ဗေသဟောရန်မြို့သားသမ္ဘာ

2 2:7 * ဥဖရတ်မြစ်ကြီးအနောက်ဘက်။ ဣသရေလပြည်သည်
 ပေရသ်ဘုရင် မင်းလက်အောက်ခံဥဖရတ်မြစ်ကြီး အနောက်ဘက်ရှိ
 ပြည်နယ်ကြီး၏တစ်စိတ် တစ်ဒေသဖြစ်သည်။

လတ်နှင့်အ မှ မှန်ပြည်နယ်မှအရာရှိတောဘိ
 တို့သည် က္လသရေလအမျိုးသားတို့အား
 အကျိုးပြုစုရန်လူတစ်ယောက်ရောက်ရှိ
 လာကြောင်းကြားသိကြသောအခါလွန်
 စွာအမျက်ထွက်ကြ၏။

11 ငါသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ဆက်လက်
 သွားရောက်ကာ ထိုမြို့တွင်သုံးရက်မျှနေ၏။-

12 သို့ရာတွင်ယေရုရှလင်မြို့အတွက်မည်သို့
 ဆောင်ရွက်ရမည်ကို ငါ့အားထာဝရဘုရား
 နှိုးဆော်တော်မူကြောင်းကိုမူ အဘယ်သူကို
 မျှငါမပြောဘဲသန်းခေါင်းယံအချိန်၌
 ထ၍အဖော်အချို့ကိုခေါ်ပြီးလျှင်မြို့ ထဲမှထွက်လာခဲ့၏။
 ငါတို့သည်ငါစီး သည့်မြည်းမှတစ်ပါးအခြားတိရ စု ဆာ
 န် မပါ။-

13 ငါတို့သည်အနောက်ဘက်ရှိချိုင့်တံခါး
 မှထွက်၍ တောင်ဘက်နဂါးစမ်းတွင်းကိုဖြတ်
 ကာအမှိုက်ပုံတံခါးတိုင်အောင်လျှောက်သွား
 ကြ၏။ ထိုအခါ၌မိုးမလင်းသေးပေ။ ငါ

သည်ဤသို့သွားရောက်လျက်ပြိုကျနေသော
 မြို့ရိုးများနှင့်မီးလောင်ပျက်စီးသွားသည့်
 မြို့တံခါးများကိုစစ်ဆေးကြည့်ရှု၏။-

14 ထိုနောက်မြို့၏အရှေ့ဘက်မှနေ၍စမ်းရေ
 တွင်းတံခါးနှင့် ဘုရင့်ရေကန်ရှိရာမြောက်
 ဘက်သို့သွား၏။ ငါစီးသည့်မြည်းသည်

ကျောက်အုတ်ကျိုးများအကြားတွင်လမ်း
 ရှာ၍မရသဖြင့်၊- ¹⁵ ငါသည်ကေဒြ
 န်ချိုင့်ဝှမ်းထဲသို့ဆင်း၍ မြည်းစီးပြီးလျှင်မြို့ရိုးကိုစစ်ဆေး
 ကြည့်ရှု၏။ ထိုနောက်လာလမ်းအတိုင်း
 ပြန်ပြီးလျှင်ချိုင့်ဝှမ်းတံခါးမှနေ၍ မြို့ထဲသို့ဝင်၏။

¹⁶ အဘယ်အရပ်သို့ငါသွားရောက်ခဲ့သည်၊
 အဘယ်အမှုကိုပြုခဲ့သည်တို့ကိုမြို့ထဲ
 မှာအဘယ်အရာရှိမျှမသိချေ။ ယနေ့
 တိုင်အောင်ငါသည်ဤအမှုကိစ္စအကြောင်း
 ကိုမျှယုဒအမျိုးသားများဖြစ်ကြ သောယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊
 ခေါင်းဆောင်များ၊ အရာရှိများ၊ ငါ၏အလုပ်တွင်ပါဝင်
 ဆောင်ရွက်ကြမည့်အခြားသူများအား ပြောမပြရသေး။-

¹⁷ သို့ရာတွင်ယခုငါသည်သူတို့အား "ယေရု
 ရှလင်မြို့သည်ယိုယွင်းပျက်စီးလျက်မြို့ရိုး
 များသည်လည်းပြိုကျလျက်နေသဖြင့် ငါ
 တို့အဘယ်သို့ဒုက္ခရောက်နေသည်ကိုသင်
 တို့သိကြ၏။ ငါတို့ဆက်လက်၍အရှက်ကွဲ
 ခြင်းမခံရစေရန်မြို့ရိုးတို့ကိုပြန်လည်
 ပြုပြင်ကြကုန်အံ့" ဟုပြောဆိုပြီးလျှင်၊-

¹⁸ ထာဝရဘုရားသည်ငါနှင့်အဘယ်သို့အတူ
 ရှိတော်မူခဲ့၍ ငါ့အားကူမတော်မူခဲ့ကြောင်း
 ကိုလည်းကောင်း၊ ငါ့အားကေရာ ဇ်မင်းကြီး
 အဘယ်သို့အမိန့်ရှိတော်မူခဲ့ကြောင်းကို

လည်းကောင်းဖော်ပြ၏။

ထိုသူတို့က`ပြန်လည်တည်ဆောက်မှုကိုငါ
တို့အစပြုကြကုန်အံ့'' ဟုဆိုကာအလုပ်
စရန်အသင့်ပြင်ဆင်ကြလေသည်။

19 ထိုသတင်းကိုသမ္ဘာလတ်၊ တောဘိနှင့်အာရပ်
အမျိုးသားဂေရှင်တို့ကြားကြသောအခါ
ငါတို့အားလျှောင့်ပြောင်ကြ၏။ သူတို့က`သင်
တို့၏အကြံအစည်ကားအဘယ်သို့နည်း။ ဧကရာ
ဇ်ဘုရင်အားသင်တို့ပုန်ကန်ကြ မည်လော'' ဟုဆိုကြ၏။

20 ထိုအခါငါက`ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည်
ငါတို့အားအောင်မြင်ခွင့်ကို ပေးတော်မူလိမ့်မည်။
ငါတို့သည်ကိုယ်တော်၏ အစေခံများဖြစ်၍ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်
မှုကိုအစပြုကြမည်။ သင်တို့မူကားယေရု
ရှလင်မြို့တွင်ဘာမျှမပိုင်။ ဤမြို့တွင်သင်
တို့နှင့်ဆိုင်သောမှတ်သားဖွယ်ရာဘာမျှ မရှိ''
ဟုပြန်ပြော၏။

3

မြို့ရိုးကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်း

1 မြို့ရိုးကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ကြပုံကား
ဤ သို့တည်း။³ ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းလျာရှိ

3 3:1 * မြို့ရိုးကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်း။
မြောက်ဘက်ရှိမြို့ရိုးအလယ်မှစတင် တည်ဆောက်သည်။
ဖော်ပြသောနေရာခပ်များ များကိုမည်သည့်နေရာဟူ၍ယခုအခါ
မပြောနိုင်ပါ။

ပံ့နှင့်သူ၏ အဖော်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်
 သိုးတံခါး ကိုပြန်လည်တည်ဆောက်၍ဆက်ကပ်ပြီး
 လျှင် တံခါးရွက်များကိုတပ်ဆင်ကြ၏။
 သူတို့သည်မြို့ရိုးကိုရာပြည့်ပြအိုးနှင့်
 ဟာနနေလပြအိုးတိုင်အောင်ဆက်ကပ် ကြ၏။

2 ယေရိခေါမြို့သားတို့သည်မြို့ရိုးနောက်
 တစ်ပိုင်းကိုတည်ဆောက်ကြ၍၊
 က္လမရိ၏သားဇ ကု ကုရသည် နောက်ထပ်တစ်
 ပိုင်းကိုတည်ဆောက်လေသည်။

3 ဟသေဇာသားချင်းစုသည်ငါးတံခါးကို
 တည်ဆောက်ပြီးလျှင်တံခါးထုပ်များ၊ တံခါး
 ရွက်များ၊ တံခါးပိတ်ရန်မင်းတုပ်များနှင့်
 ကန့်လန့်ကျင်တို့ကိုတပ်ဆင်ကြ၏။

4 မြို့ရိုးနောက်တစ်ပိုင်းကိုဟ ကု ကု၏မြေး၊
 ဥရိယ၏သားမေရမုတ်တည်ဆောက်၍၊
 နောက်ထပ်တစ်ပိုင်းကိုမေရှုဇဗေလ၏မြေး၊
 ဗေရခိ၏သားမေရှုလံတည်ဆောက်လေ သည်။

နောက်တစ်ပိုင်းကိုဗာနာ၏သားဇဒုတ်
 တည်ဆောက်၏။

5 နောက်ထပ်တစ်ပိုင်းကိုတေကောမြို့သားတို့
 တည်ဆောက်ကြလေသည်။ သို့ရာတွင်မြို့၏
 အကြီးအကဲများကမူ မိမိတို့အားကြီး

ကြပ်သူတို့ပေးအပ်သည့်ကာယအလုပ်
ကိုငြင်းဆန်ကြ၏။

6 ပါသာ၏သားယောယဒနှင့်မေသောဒေယ
၏သားမေရှုလံတို့သည်ယေရှုနာတံခါး⁴
ကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ကြပြီးလျှင်တံခါး
ထုပ်များ၊ တံခါးရွက်များ၊ တံခါးပိတ်ရန်မင်း
တုပ်များနှင့်ကန်လန်ကျင်တို့ကိုတပ်ဆင် ကြ၏။

7 မြို့ရိုးနောက်တစ်ပိုင်းကိုဂိဗော င်မြို့သားမေ
လတံ၊ မေရောနုတ်မြို့သားယာဒု န်နှင့်ဂိဗော
င် မြို့သား၊ မိဇပါမြို့သားတို့ကဥပရတ်မြစ်
အနောက်ဘက်ပြည်နယ်ဘုရင်ခံ၏အိမ်တော်
တိုင်အောင်တည်ဆောက်ကြ၏။

8 နောက်တစ်ပိုင်းကိုဟာဟာယ၏သား၊
ပန်း ထိမ်သမားဩဇေလတည်ဆောက်၍
နောက် တစ်ပိုင်းကိုမြို့ရိုးကျယ်တိုင်အောင်နံ့သာ
ဆီထုတ်လုပ်သူဟာနန်တည်ဆောက်လေ သည်။

9 ဟုရ၏သား၊ ယေရုရှလင်နယ်တစ်ပိုင်းကို
အုပ်ချုပ်ရသူ ရေဖာယသည်မြို့ရိုးနောက်
တစ်ပိုင်းကိုတည်ဆောက်၏။

10 ဟာရုမပ်၏သားယေဒါယသည်မိမိနေ
အိမ်အနီးရှိမြို့ရိုးတစ်ပိုင်းကိုတည်ဆောက်၍၊

4 3:6 * ယေရှုနာတံခါး။ ယေရှုနာတံခါးသို့မဟုတ်တံခါး ဟောင်း။

ဟာရှုဗာနိ၏သားဟ တ တုတ်သည်နောက်တစ်
ပိုင်းကိုတည်ဆောက်လေသည်။

11 ဟာရီ မ်၏သားမာလခိယနှင့်ပါတတ်မောဘ
၏သားဟာရှုတ်တို့သည် မြို့ရိုးနောက်တစ်ပိုင်း
နှင့်မုန်ဖိုပြအိုးကိုတည်ဆောက်ကြ၏။

12 ဟာလောဟတ်၏သား၊ ယေရုရှလင်နယ်ကျန်
တစ်ဝက်ကိုအုပ်ချုပ်ရသူရှု လှ လုံသည် နောက်တစ်
ပိုင်းကိုတည်ဆောက်၏။ (တည်ဆောက်မှုတွင်
သူ၏သမီးများကဝိုင်းဝန်းကူညီကြ လေသည်။)

13 ဟာနု န်နှင့်ဇာနောမြို့သားတို့သည်
ချိုင့် တံခါးကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ပြီးလျှင်
တံခါးရွက်များ၊ တံခါးပိတ်ရန်မင်းတုပ်
များနှင့်ကန်လန်ကျင်များကိုတပ်ဆင်ကြ၏။
ထို့နောက်မြို့ရိုးပေတစ်ထောင့်ငါးရာကို အမှု
က်ပုံတံခါးတိုင်အောင်ပြင်ဆင်ကြ၏။

14 ရေခပ်၏သားဗေသ ကု ကရင်နယ်ကိုအုပ်ချုပ်ရ
သူမာလခိယသည် အမှု က်ပုံတံခါးကိုပြန်
လည်တည်ဆောက်၍တံခါးရွက်များ၊ မင်းတုပ်
များနှင့်ကန်လန်ကျင်များကိုတပ်ဆင်လေ သည်။

15 ကောလဟောဇ၏သား၊ မိဇပါနယ်ကိုအုပ်
ချုပ်ရသူရှု လှ လုံသည် စမ်းရေတွင်းတံခါးကို
ပြန်လည်တည်ဆောက်ကာအမိုးမိုး၍တံခါး
ရွက်များ၊ မင်းတုပ်များနှင့်ကန်လန်ကျင်

များကိုတပ်ဆင်၏။ သူသည်ဘုရင်ဥယျာ
ဥ အနီး၊ ရှိလောင်ရေကန်မြို့ရိုးကိုဒါဝိ ဒိမြို့
တော်လှေကားတိုင်အောင်တည်ဆောက်လေ သည်။

16 အာဇဗု တ်၏သားဗက်ဇုရနယ်တစ်ဝက်
ကိုအုပ်ချုပ်ရသူနေဟမိသည် မြို့ရိုးနောက်
တစ်ပိုင်းကိုဒါဝိ ဒိသချိုင်း၊ ရေကန်နှင့်စစ်
တန်းလျားများတိုင်အောင်ဆောက်လုပ်၏။

မြို့ရိုးကိုတည်ဆောက်သူလေဝိအနွယ်ဝင်များ

17 အောက်ပါလေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည် မြို့ရိုး
တည်ဆောက်မှုတွင်ပါဝင်ကူညီကြလေ သည်။

ဗာနိ၏သားရေဟုံသည်မြို့ရိုးနောက်တစ်
ပိုင်းကိုတည်ဆောက်၍၊

ကိလနယ်တစ်ဝက်ကိုအုပ်ချုပ်ရသူဟာ ရှာဝိသည်
နောက်တစ်ပိုင်းကိုမိမိနယ်ကိုယ် စားတည်ဆောက်၏။

18 နောက်တစ်ပိုင်းကိုဟေနဒဒ်၏သား၊
ကိလ နယ်အခြားတစ်ဝက်ကိုအုပ်ချုပ်ရသူ

ဗာဝဲတည်ဆောက်၏။

19 ယောရှု၏သား၊ မိဇပါမြို့ကိုအုပ်ချုပ်ရသူ
ဇေဇရသည် လက်နက်တိုက်ရှေ့ရှိမြို့ရိုးကို

မြို့ထောင့်တိုင်အောင်တည်ဆောက်လေသည်။

20 နောက်တစ်ပိုင်းကိုဇ ဗု ဗဲ၏သားဗရုတ်သည်
ယဇပုရောဟိတ်မင်းလျှော့ရှိ ပ်၏အိမ်

တော်အဝင်ဝတိုင်အောင်တည်ဆောက်၏။

21 နောက်တစ်ပိုင်းကိုဟ ကု ကုတ်၏မြေး၊
ဥရိယ ၏သားမေရမုတ်သည် လျော့ရှိ ပ်၏အိမ်
တော်အစွန်ဆုံးတိုင်အောင်တည်ဆောက် သတည်း။

မြို့ရိုးကိုတည်ဆောက်သူယဇ်ပုရောဟိတ်များ

22 အောက်ပါယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည် မြို့ရိုးတည်
ဆောက်မှုတွင်ပါဝင်ကူညီကြလေသည်။

ယေရုရှလင်မြို့အနီးတစ်ဝိုက်ရှိနယ်မြေမှ
ယဇ်ပုရောဟိတ်များသည်မြို့ရိုးနောက်တစ်
ပိုင်းကိုတည်ဆောက်ကြ၏။

23 နောက်တစ်ပိုင်းကိုဗ ့် ယာမိန်နှင့်ဟာရှပ်တို့က
မိမိတို့နေအိမ်များရှေ့တွင်တည်ဆောက် ကြ၍၊

အာနန်၏မြေးမာသေယ၏သားအာဇရိ က
မိမိအိမ်ရှေ့၌နောက်တစ်ပိုင်းကိုတည် ဆောက်လေသည်။

24 ဟေနဒဒ်၏သားဗိ နှု နိုသည်နောက်တစ်ပိုင်း
ကိုအာဇရိ၏နေအိမ်မှမြို့ထောင့်တိုင်
အောင်တည်ဆောက်၏။

25-26 ဥဇဲ၏သားပါလလသည်မြို့ရိုးထောင့်နှင့်
အစောင့်တပ်ဝင်းအနီးရှိ အထက်နန်းတော်
အိုးမှအစပြု၍မြို့ရိုးနောက်တစ်ပိုင်း ကိုတည်ဆောက်၏။

ပါရုပ်၏သားပဒါယသည်နောက်တစ်ပိုင်း
ကို အရှေ့ဘက်ရှိရေတံခါးနှင့်ဗိမာန်တော်
အစောင့်ပြအိုးအနီးသို့တိုင်အောင်တည်
ဆောက်လေသည်။ (ဤနေရာသည်ဗိမာန်တော်

အလုပ်သမားများနေထိုင်ရာ ယေရုရှလင်
မြို့ရှိဩဖေလဟုနာမည်တွင်သော ရပ်ကွက်တွင်ရှိသတည်း။)

အခြားတည်ဆောက်သူများ

27 တေကောမြို့သားတို့သည်ဒုတိယအကြိမ်
မြို့ရိုးနောက်တစ်ပိုင်းကို ဗိမာန်တော်အစောင့်
မျှော်စင်ကြီးရှေ့မှနေ၍ဩဖေလအရပ်
မြို့ရိုးအထိတည်ဆောက်ကြ၏။

28 နောက်တစ်ပိုင်းကိုယဇ်ပုရောဟိတ်တစ်စုက
မြင်းတံခါးမှသည်မြောက်ဘက်သို့ မိမိတို့
နေအိမ်အသီးသီးရှေ့တွင်တည်ဆောက်ကြ လေသည်။

29 ဣမေရ၏သားဇဒုတ်သည် မိမိ၏အိမ်ရှေ့၌
နောက်တစ်ပိုင်းကိုတည်ဆောက်၏။

ထိုနောက်ရှေ့ကန်၏သား၊ အရှေ့တံခါးမှူး
ရှေ့မာယသည် မြို့ရိုးတစ်ပိုင်းကိုဆက်လက်
တည်ဆောက်၏။

30 ရှေ့လမိ၏သားဟာနန်နှင့်ဇာလပ်၏ဆဋ္ဌ
မသားဟာနန်တို့သည် ဒုတိယအကြိမ်မြို့
ရိုးနောက်တစ်ပိုင်းကိုတည်ဆောက်ကြ၏။

နောက်တစ်ပိုင်းကိုဗေရခိ၏သားမေရှလံ သည်
မိမိ၏အိမ်ရှေ့တွင်တည်ဆောက်လေသည်။

31 ပန်းထိမ်သမားမာလခိသည်နောက်တစ်ပိုင်း
ကိုဗိမာန်တော်မိဖကဒ်တံခါးနှင့် မြို့ရိုး၏
အရှေ့မြောက်ထောင့်ထိပ်တွင်ရှိသောအခန်း

အနီး၊ ဗိမာန်တော်အလုပ်သမားများနှင့်
ကုန်သည်တို့အသုံးပြုရာအဆောက်အအုံ
တိုင်အောင်တည်ဆောက်၏။

32 နောက်ဆုံးအပိုင်းကိုပန်းထိမ်သမားများ
နှင့်ကုန်သည်များကထိုမြို့ရိုးထောင့်ခန်း
မှသိုးတံခါးတိုင်အောင်တည်ဆောက်ကြ သတည်း။

4

ကန်ကွက်ဆီးတားမှုကိုနေဟမိ ကျော်လွန်အောင်မြင်ခြင်း

1 မြို့ရိုးကိုငါတို့ယုဒအမျိုးသားတို့ ပြန်
လည်တည်ဆောက်လျက်ရှိကြကြောင်းကို
သမ္ဘာလတ်ကြားသိသောအခါ လွန်စွာ
အမျက်ထွက်၍ငါတို့အားပြက်ရယ် ပြုလေ၏။-

2 သူ၏အပေါင်းအဖော်များနှင့်ရှုမာရိတပ်
သားများရှေ့တွင်သူက `ဤအစွမ်းအစမရှိ
သောယုဒအမျိုးသားတို့သည်မည်သို့ပြု
ကြသနည်း။ သူတို့သည်ယေရုရှလင်မြို့ကို
ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန်ကြံရွယ်ကြသလော။
ယဇ်ပူဇော်ခြင်းအားဖြင့်ဤအမှုကိုနေ့
ချင်းပြီးစီးနိုင်မည်ဟုထင်မှတ်ကြသလော။
ကျွမ်းလောင်ထားသည့်အမှုကပ်ပုံမှကျောက်တုံး
များကိုထုတ်လုပ်နိုင်ကြမည်လော' ဟုဆို၏။

3 သူ့အနီးတွင်ရပ်လျက်နေသောတောဘိက`သူ
 တို့သည်အဘယ်သို့သောမြို့ရိုးကိုတည်ဆောက်
 နိုင်ကြမည်နည်း။ သူတို့၏မြို့ရိုးသည်မြေခွေး
 တိုးမိလျှင်ပြိုကျလိမ့်မည်'' ဟုထောက်ခံ ပြောဆို၏။

4 ငါက`အို ဘုရားသခင်အကျွန်ုပ်တို့အား
 ထိုသူတို့အဘယ်သို့ပြက်ရယ်ပြုကြသည်
 ကိုနားထောင်တော်မူပါ။ သူတို့သည်မိမိ
 တို့ကဲ့ရဲ့ပြောဆိုသည့်စကားဖြင့်တန်ပြန်
 ထိကြပါစေသော။ သူတို့သည်မိမိတို့တွင်
 ရှိသမျှသောဥစ္စာပစ္စည်းများကိုအလှ အယက်ခံရလျက်
 နိုင်ငံရပ်ခြားသို့ဖမ်း ဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းကိုခံရကြပါစေ
 သော။- 5 မြို့ရိုးကိုတည်ဆောက်လျက်နေသူအကျွန်ုပ်
 တို့အား သူတို့သည်စော်ကားကြသောကြောင့်
 သူတို့ပြုသောဒုစရိုက်ကိုခွင့်လွှတ်တော်မ မူပါနှင့်။
 သူတို့၏အပြစ်များကိုမေ့တော် မမူပါနှင့်'' ဟုဆုတောင်းပ
 တုထနာပြု၏။

6 သို့ဖြစ်၍ငါတို့သည်မြို့ရိုးကိုဆက်လက်
 တည်ဆောက်ကြရာ ဆောက်လုပ်သူတို့၏စိတ်
 အားထက်သန်မှုကြောင့် မကြာမီပင်မြို့ရိုး
 အမြင့်တစ်ဝက်တိုင်အောင်ပြီးလေ၏။

7 သမ္မာလတ်၊ တောဘိတို့မှစ၍၊ အာရပ်၊ အ
 မှ မုန်၊ အာဇု တ်အမျိုးသားများသည်ယေရုရှလင်
 မြို့ကိုပြန်လည်တည်ဆောက်မှုတိုးတက်လျက်

ရှိကြောင်း၊ မြို့ရိုးပြိုပျက်နေသည့်နေရာများ
ကိုဖထေးလျက်ရှိကြောင်းကိုကြားသိ
ကြသဖြင့်လွန်စွာအမျက်ထွက်ကြ၏။-

8 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ယေရုရှလင်မြို့သို့
လာရောက်တိုက်ခိုက်၍ မြို့ကိုကစ ညှိကလျား
ဖြစ်အောင်ပြုလုပ်ရန်တိုင်ပင်ကြံစည်ကြ၏။-

9 သို့ရာတွင်ငါတို့သည်ငါတို့၏ဘုရားသခင်ထံဆုတောင်းပ
တုထနာပြုလျက် ရန်သူ တို့၏ဘေးမှကာကွယ်ရန်နေ့ရောည
ညှိပါ ကင်းစောင့်ထားကြ၏။

10 ယုဒပြည်သူတို့က`ငါတို့သည်သယ်ပိုး၍
ပင်ပန်းနွမ်းနယ်ကြလေပြီ။
သယ်ယူရန်အမှု က်သရိုက်လည်းများစွာ
ရှိသေးသဖြင့်

အဘယ်သို့လျှင်ယနေ့မြို့ရိုးကိုငါတို့ တည်ဆောက်နိုင်ကြပါမည်နည်း''
ဟူသောသီချင်းကိုသီဆိုကြ၏။

11 ငါတို့၏ရန်သူများသည်ငါတို့မမြင်
မသိနိုင်မီ ငါတို့အားဝင်ရောက်သတ်ဖြတ်
ကာမြို့ရိုးတည်ဆောက်မှုကိုရပ်စဲစေရန် ကြံစည်ကြ၏။-

12 ရန်သူများအကြားတွင်နေထိုင်သူယုဒ
အမျိုးသားတို့သည်ငါတို့ထံလာရောက်
ပြီးလျှင် ငါတို့အားရန်သူတို့တိုက်ခိုက်ရန်
အဘယ်သို့ကြံစည်လျက်ရှိကြောင်းကို
အကြိမ်ပေါင်းများစွာသတိပေးကြ၏။-

13 သို့ဖြစ်၍ ငါသည် ပြည်သူတို့အား ဌ ဌား၊
 လုံ၊ လေးလက်နက်များကို စွဲကိုင်စေကာ တည်
 ဆောက်၍ မပြီးသေးသည့် မြို့ရိုးများ၏
 နောက်တွင် သားချင်းစုအလိုက် နေရာ ယူစေ၏။

14 ငါသည် ပြည်သူတို့စိုးရိမ်ပူပန်လျက်နေ
 ကြသည်ကို မြင်သဖြင့် သူတို့နှင့် တကွ
 သူတို့၏ ခေါင်းဆောင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေး
 မှူးများအား "ငါတို့၏ ရန်သူများကိုမကြောက်ကြနှင့်။
 ထာဝရဘုရားသည် အဘယ်မျှကြီးမြတ်တော်မူ၍ ကြောက်မက်
 ဖွယ်ကောင်းသည်ကို သတိရလျက် သင်တို့
 ၏ညီအစ်ကိုသားမယားအိမ်ရာများ အတွက် တိုက်ပွဲဝင်ကြလော့"။
 ဟုနှိုးဆော်၏။ - 15 ရန်သူများသည် မိမိတို့အကြံအစည်ကို
 ငါတို့သိရှိသွားကြောင်း ကြားကြသော အခါ
 သူတို့၏ အကြံအစည်ကို ဘုရားသခင်ပယ်ဖျက်တော်မူပြီဖြစ်ကြောင်း ရိပ်
 မိကြ၏။ ထို့နောက် ငါတို့ရှိသမျှသည် မြို့
 ရိုးကို ဆက်လက်တည်ဆောက်ကြလေသည်။

16 ထိုအချိန်မှ အစပြု၍ ငါ၏ လူစုတစ်ဝက်
 သည် အလုပ်လုပ်၍ ကျန်တစ်ဝက်ကလုံ၊ ဒိုင်း
 လွှား၊ လေးတို့ကို ကိုင်ဆောင်ကာ သံချပ်အင်္ကျီ
 များကို ဝတ်ဆင်ပြီး လျှင်ကင်းစောင့်ရကြ
 လေသည်။ ငါတို့၏ ခေါင်းဆောင်များသည် မြို့
 ရိုးပြန်လည်တည်ဆောက်လျက် နေသူယုဒ
 အမျိုးသားတို့အား ထောက်ခံအားပေးကြ၏။ -

17 ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများကိုသယ်ယူသူတို့
 သည်ပင်လျှင်လက်တစ်ဖက်ဖြင့်သယ်ယူ၍
 အခြားလက်တစ်ဖက်ဖြင့်လက်နက်ကိုစွဲ
 ကိုင်ထားကြ၏။- 18 တည်ဆောက်သောသူအပေါင်းတို့သည်လည်း
 ခါးတွင်ငှာ ဌာကိုဆွဲလျက်တည်ဆောက်ကြ၏။

ဘေးအ နှံ တရာ ယ်အချက်ပေးရန်တံပိုးခရာ
 မှတ်ရမည့်သူသည်ငါ၏အနီးတွင်ရပ် လျက်နေ၏။-

19 ငါသည်ပြည်သူများ၊ သူတို့၏အုပ်ချုပ်ရေး
 မှူးများနှင့်ခေါင်းဆောင်များအား`ငါတို့၏
 အလုပ်သည်ပြန်ကျ၍နေသဖြင့်ငါတို့
 သည်မြို့ရိုးပေါ်တွင်တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး
 အလှမ်းဝေးစွာအလုပ်လုပ်ရကြ၏။- 20 ဘေးအ

နှံ တရာ ယ်အချက်ပေးတံပိုးခရာမှတ်
 သံကိုကြားလျှင် သင်တို့သည်ငါထံသို့လာ
 ရောက်စုရုံးကြလော့။ ငါတို့၏ဘုရားသခင်

သည်ငါတို့ဘက်မှနေ၍တိုက်ခိုက်တော်မူ လိမ့်မည်''
 ဟုမှာကြားထား၏။- 21 သို့ဖြစ်၍နေ့စဉ်နေ့တိုင်းနေအရူ
 ဖ်တက်ချိန် မှည ည့်အခါကြယ်ပေါ်ချိန်တိုင်အောင်
 ငါတို့ လူစုတစ်ဝက်သည်မြို့ရိုးကိုတည်ဆောက်၍
 အခြားတစ်ဝက်ကလုံများကိုကိုင်ဆောင်
 ကာကင်းစောင့်ကြလေသည်။

22 ထိုအခါ၌ငါက`ငါတို့သည်ည ည့်အခါ
 မြို့ကိုကင်းစောင့်၍နေအခါအလုပ်လုပ် နိုင်ကြစေရန်

သင်တို့နှင့်သင်တို့အားကူညီ သူရှိသမျှတို့သည်ည
 ငွ်အခါယေရုရှလင်မြို့တွင်အိပ်ရမည်''
 ဟုတာဝန် ရှိသူတို့အားဆို၏။- 23 ငါသည်ည
 ငွ်အခါ၌ငါ၏အဝတ်များကို မချွတ်။
 ငါ၏အပေါင်းအဖော်များ၊အစေခံ များနှင့်ကိုယ်ရံများသည်လည်းသူတို့
 အဝတ်များကိုမချွတ်ကြ။ ငါတို့အားလုံး
 ပင်မိမိတို့၏လက်နက်များကိုအနီးတွင် ထားရှိကြ၏။

5

ဆင်းရဲသူများအားဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှု

1 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါယုဒ
 အမျိုးသားနှင့်အမျိုးသမီးအမြောက် အမြားတို့သည်
 အချင်းချင်းအားအပြစ် တင်၍ညဉ်းညူကြကုန်၏။-

2 အချို့သောသူတို့က ``ငါတို့၏အိမ်သားများ
 သဖြင့်ငါတို့အသက်ရှင်မှုအတွက်ဂျူစပါး လိုပါသည်''
 ဟုဆိုကြ၏။

3 အချို့တို့က ``ငါတို့သည်မငတ်မပြတ်ရလေ
 အောင်ဂျူစပါးရရှိရေးအတွက်လယ်များ၊ စပျစ်ဥယျာ
 ဉ်များနှင့်အိမ်များကိုပေါင်နှံ ထားကြပါသည်''
 ဟုဆိုကြ၏။

4 အခြားသူတို့က ``ငါတို့သည်လယ်ခွန်နှင့် စပျစ်ဥယျာ
 ဉ်ခွန်ပေးဆောင်နိုင်ရန်ငွေကို ချေးယူထားကြပါသည်။-

5 ငါတို့သည်လည်းယုဒအမျိုးသားများ

ပင်မဟုတ်ပါလော။ ငါတို့သားသမီးများ
 သည်လည်းသူတို့သားသမီးများထက်မညံ့
 ပါ။ သို့ရာတွင်ငါတို့သည်ငါတို့သားသမီး
 များကိုကျွန်ခံစေကြရပါ၏။ သမီးအချို့

ကိုလည်းကျွန်အဖြစ်ရောင်းချလိုက်ရလေ
 ပြီ။ ငါတို့အဘယ်သို့မျှမတတ်နိုင်။ ငါ
 တို့လယ်များနှင့်စပျစ်ဥယျာ ဥ်များသည်
 သူတစ်ပါးလက်သို့ရောက်လေပြီတကား။ ဟုဆိုကြ၏။

6 ထိုသူတို့သည်ညည်းညူသံကိုကြားသော်ငါ
 သည်အမျက်ထွက်၍၊ - 7 အရေးယူဆောင်ရွက်ရန်စိတ်ပိုင်းဖြတ်လိုက်၏။
 ငါသည်ပြည်သူခေါင်းဆောင်များနှင့်အုပ်ချုပ်
 ရေးမှုတို့အား "သင်တို့သည်မိမိတို့ညီ
 အစ်ကိုများကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲလျက်နေကြ
 ပါသည်တကား" ဟုပြစ်တင်ပြောဆို၏။

ငါသည်ဤပြဿနာကို ဖြေရှင်းရန်လူထု
 စည်းဝေးတစ်ရပ်ကိုခေါ်ယူပြီးလျှင်၊ -
 8 "မိမိတို့ကိုယ်ကိုလူမျိုးခြားများလက်
 သို့ရောင်းချရကြသူ ယုဒအမျိုးသားညီ
 အစ်ကိုတို့အားတတ်နိုင်သမျှငါတို့ပြန်
 လည်ဝယ်ယူပြီးမှ ယခုသင်တို့က မိမိတို့
 အမျိုးသားအချင်းချင်းပြန်လည်ရောင်း
 စားလျက်နေကြပါတကား" ဟုဆိုသော

☆ 5:7 ထွ၊ ၂၂:၂၅။ ဝတ်၊ ၂၅:၃၅-၃၇။ တရား၊ ၂၃:၁၉-၂၀။

အခါခေါင်းဆောင်များသည်ဆိတ်ဆိတ် နေကြ၏။
စကားတစ်ခွန်းကိုမျှပြန်၍ မပြောနိုင်ကြ။

9 ထိုနောက်ငါသည်သူတို့အား“သင်တို့ပြု
သောအမှုသည်မကောင်းပါတကား။ ရန်သူ
လူမျိုးခြားများသည်ငါတို့အားသရော်
ခြင်းမှကင်းလွတ်စေရန် ဘုရားသခင်ကို
ကြောက်ရွံ့ရုံသေကာသင်တို့မှန်ရာကိုလုပ်
ဆောင်သင့်ကြသည်။- 10 ငါသည်ပြည်သူတို့အားငွေနှင့်ဂျုံစပါးကို
ချေးငှားပါ၏။ ငါ၏အပေါင်းအဖော်များ

နှင့်လုပ်သားများသည်လည်းဤနည်းအတိုင်း
ပင်ပြုကြပါ၏။ ယခုငါတို့သည်ထိုအကြွေး
များကိုပြန်လည်တောင်းခံမှုမပြုဘဲနေ ကြစို့။-

11 သူတို့ပေးဆပ်ရန်ရှိသော ငွေ၊ ဂျုံစပါး၊ စပျစ်ရည်၊
သံလွင်ဆီအကြွေးရှိသမျှ ကိုသင်ပုန်းချေလိုက်ကြစို့။
သူတို့၏လယ် များ၊ စပျစ်ဥယျာ ဥ်များ၊
သံလွင်ခြံများ နှင့်အိမ်များကိုယခုချက်ချင်းပြန်လည်
ပေးအပ်လိုက်ကြစို့” ဟုပြောကြား၏။

12 ခေါင်းဆောင်များက“အကျွန်ုပ်တို့သည်အရှင်
ပြောဆိုသည့်အတိုင်းပြုပါမည်။ ထိုသူတို့
၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုပြန်လည်ပေးအပ်ကြ
ပါမည်။ အကြွေးများကိုလည်းတောင်းခံမှု
ပြုကြတော့မည်မဟုတ်ပါ” ဟုပြန်ပြော ကြ၏။

ငါသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်များကိုခေါ်ယူကာ

သူတို့၏ရှေ့တွင်ခေါင်းဆောင်တို့အား မိမိတို့
ကတိအတိုင်းပြုလုပ်ကြရန်ကျိန်ဆိုစေ၏။-

13 ထိုနောက်ငါပတ်ထားသည့်ခါးစည်း⁵

ကိုချွတ်၍ခါပြီးလျှင် `ကတိမတည်သူသင်
တို့ရှိသမျှကိုဘုရားသခင်သည်ဤသို့
ခါတော်မူလိမ့်မည်။ သင်တို့၏အိမ်များနှင့်သင်

တို့ပိုင်ပစ္စည်းဥစ္စာဟူသမျှကိုသိမ်းယူတော်
မူမည်ဖြစ်၍သင်တို့အတွက်အဘယ်အရာ
မျှကျန်ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်' ဟုဆို၏။

ထိုအရပ်တွင်ရှိသောသူအပေါင်းတို့ က `အာမင်'
ဟုဝန်ခံပြီးလျှင်ထာဝရ ဘုရားကိုထောမနာပြုကြကုန်၏။
ထို နောက်ခေါင်းဆောင်တို့သည်မိမိတို့၏
ကတိအတိုင်းဆောင်ရွက်ကြလေသည်။

နေဟမိ၏တစ်ကိုယ်ကောင်းစိတ်ကင်းမှု

14 ယုဒဘုရင်ခံအဖြစ်နှင့်ငါတာဝန်ယူရ
သည့်တစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်အတောအတွင်းအာ
တဇေရဇ်ဧကရာ ဇ်မင်း၏နန်းစံအနှစ်
နှစ်ဆယ်မြောက်မှသုံးဆယ့်နှစ်နှစ်မြောက်
တိုင်အောင် ငါနှင့်တကွငါ၏ဆွေမျိုးသား
ချင်းတို့သည်ဘုရင်ခံအနေဖြင့်ငါရ သင့်ရထိုက်သည့်ရိက္ခာကိုမယူပါ။-

15 ငါ၏အလျင်ဘုရင်ခံလုပ်ခဲ့သူတို့သည်

5 5:13 * ခါးစည်း။ ခါးစည်းသည်ထိုခေတ်အခါကအင်္ကျီ
များတွင်အိတ်မပါသဖြင့်ခါးစည်းတွင်ရှိ
သည့်အိတ်ငယ်များတွင်တိုလီမိုလီများ ကိုထည့်ထားတတ်ကြ၏။

ပြည်သူတို့အားဝန်လေးစေခဲ့ကြ၏။ သူ
 တို့ထံမှရိက္ခာနှင့်စပျစ်ရည်အတွက်တစ်
 နေ့လျှင် ငွေဒင်္ဂါးလေးဆယ်တောင်းယူခဲ့
 ကြလေသည်။ ထိုဘုရင်ခံတို့၏အစေ
 အပါးများသည်ပင်လျှင်ပြည်သူတို့အား
 ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခဲ့ကြ၏။ ငါမူကား
 ဘုရားသခင်အားကြောက်ရွံ့ရုံရှိသေသူ
 ဖြစ်သဖြင့်ထိုသို့မပြု။- 16 ငါ့မှာရှိသမျှသောစွမ်းရည်ခွန်အားကိုမြို့
 ရိုးတည်ဆောက်ရာတွင်အသုံးပြု၏။ ငါသည်
 အဘယ်လယ်မြေကိုမျှလည်းမဝယ်။ ငါ၏
 အလုပ်သမားရှိသမျှသည်လည်းမြို့ရိုး
 တည်ဆောက်မှုတွင်ပါဝင်လုပ်ကိုင်ကြသည်။-
 17 ပတ်ဝန်းကျင်တိုင်းပြည်များမှငါ့ထံသို့
 လာရောက်ကြသည့်လူများအပြင် ယုဒ
 အမျိုးသားများနှင့် သူတို့၏ခေါင်းဆောင်
 တစ်ရာ့ငါးဆယ်ကို ငါသည်ငါ့စားပွဲတွင်
 ပုံမှန်ကျွေးမွေး၏။- 18 ယင်းသို့ကျွေးမွေးရန်အတွက်နေ့စဉ်နေ့တိုင်း
 နွားတစ်ကောင်၊ လက်ရွေးစင်သိုးခြောက်ကောင်
 နှင့်ကြက်အမြောက်အမြားကိုချက်ပြုတ်
 ကျွေးမွေးသည်။ ထို့ပြင်ဆယ်ရက်တစ်ကြိမ်
 စပျစ်ရည်ကိုလည်းထုတ်ပေး၏။ သို့ရာတွင်
 ငါသည်ပြည်သူတို့ထမ်းရသောဝန်လေး
 ကြောင်းကိုသိသဖြင့် ဘုရင်ခံအနေဖြင့်

ခံစားထိုက်သောရိက္ခာကြေးများကိုမ တောင်းခံပါ။

19 အို ဘုရားသခင်၊ ဤလူတို့အတွက်အကျွန်ုပ် ပြုခဲ့သမျှကိုသတိရ၍အကျွန်ုပ်အား ကျေးဇူးပြုတော်မူပါ။

6

နေဟမိအားလုပ်ကြံရန် လျှို့ဝှက်ကြံစည်မှုများ

1 ငါတို့သည်မြို့တံခါးများကိုမတပ်ဆင်
ရကြသေးသော်လည်း မြို့ရိုးကိုတည်ဆောက်
ပြီးကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ မြို့ရိုးတွင်ပေါက်
ပျက်နေသည့်နေရာများလည်းမရှိတော့
ကြောင်းကိုလည်းကောင်းသမ္ဘာလတ်၊ တောဘိ၊
ဂေရှင်နှင့်အခြားရန်သူများကြားသိ ကြ၏။-

2 သို့ဖြစ်၍သမ္ဘာလတ်နှင့်ဂေရှင်တို့သည်ဩ
နောလွင်ပြင်ရှိရွာတစ်ရွာတွင် သူတို့နှင့်လာ
ရောက်တွေ့ဆုံရန်ငါ့အားမှာကြားကြ၏။
ဤသို့မှာကြားခြင်းမှာငါ့ကိုအ နှံ့ တရာ
ယ် ပြုရန်လှည့်စားမှုသာဖြစ်ပေသည်။-

3 ငါသည်သူတို့ထံသို့လူစေလွှတ်၍“ငါသည်
ဤအရပ်တွင်အရေးကြီးသည့်အလုပ်ကို
လုပ်ဆောင်လျက်နေရသဖြင့် ထိုအရပ်သို့
မလာနိုင်။ သင်တို့နှင့်လာရောက်တွေ့ဆုံရန်
ကိစ္စတစ်ခုတည်းအတွက်ဤအလုပ်ကိုရပ်
ဆိုင်း၍မထားနိုင်ပါ” ဟုပြန်ကြားပေး လိုက်၏။

4 သူတို့သည်လေးကြိမ်တိုင်တိုင်မှာကြားသဖြင့်
ငါသည်ထိုသို့ပင်လေးကြိမ်တိုင်တိုင် ပြန်ကြားလိုက်၏။

5 ထိုနောက်ငါးကြိမ်မြောက်သမ္ဘာလတ်စေ
လွှတ်သောအစေခံ၌ချိပ်မနှိပ်သောစာ⁶ ပါရှိ၏။-

6 ထိုစာတွင်

“သင်နှင့်ယုဒအမျိုးသားတို့သည်ပုန်ကန်
ရန်အကြံနှင့်မြို့ရိုးကိုတည်ဆောက်လျက်နေ
ကြောင်းနီးနားဝန်းကျင်ရှိလူမျိုးတို့ပြော
ဆိုနေကြသည်ဟူသောသတင်းကိုဂေရှင်
ထံမှငါကြားသိရပါသည်။ သင်သည်မင်း
လုပ်လိုသဖြင့်၊ - ⁷ ယေရုရှလင်မြို့တွင်မိမိအားယုဒဘုရင်
အဖြစ်ကြေညာရန် ပရောဖက်အချို့နှင့်စီစဉ်
ထားကြောင်းကိုလည်းငါ့အားဂေရှင်ပြောပြ
ပါသည်။ ဘုရင်မင်းမြတ်သည်ဤသတင်းကို
ကေန်မုချကြားသိတော်မူလိမ့်မည်။ ထို
ကြောင့်ငါနှင့်တိုင်ပင်ရန်လာပါလော့” ဟု
ဖော်ပြပါရှိ၏။

8 ငါကလည်း“သင်ပြောသမျှတို့သည်မဟုတ် မမှန်။
သင်ကိုယ်တိုင်လုပ်ကြံပြောဆိုခြင်း သာဖြစ်၏”
ဟုပြန်ကြားလိုက်၏။

9 မြို့ရိုးတည်ဆောက်မှုရပ်ဆိုင်းသွားစေရန်သူ

6 6:5 * ချိပ်မနှိပ်သောစာ။ ချိပ်မနှိပ်သောစာသည်စာတွင်ပါရှိ
သောအကြောင်းအရာကိုလူအများသိ စေရန်ချိပ်မနှိပ်ဘဲထားသည်။

တို့အားလုံးသည်ငါတို့အားခြိမ်းခြောက်
 လျက်နေကြ၏။ သို့ရာတွင် အို ဘုရားသခင်၊
 ယခုအကျွန်ုပ်အားခွန်အားကြီးမားစေ တော်ပါ။
 ဟုဆုတောင်း၏။

10 ထိုအချိန်အတောအတွင်း၌မဟေတ
 ဗေလ၏မြေး၊ ဒေလာယ၏သားရှေမာယ
 သည်မိမိနေအိမ်မှထွက်ခွာနိုင်သဖြင့်
 ငါသည်သူ့ထံသို့သွားရောက်ရာသူက ငါ
 တို့သည်ဗိမာန်တော်သို့သွား၍သန့်ရှင်းရာ
 ဌာနတော်တွင်ပုန်းအောင်းကာတံခါးများ
 ကိုပိတ်ထားကြကုန်အံ့။ သူတို့သည်ကိုယ်
 တော်ကိုသတ်ရန်လာကြလိမ့်မည်။ အဘယ်
 ည၌မဆိုလာ၍ကိုယ်တော်ကိုသတ်ကြ လိမ့်မည်။
 ဟုငါ့အားပြောကြား၏။

11 ထိုအခါငါက ငါသည်ထွက်ပြေးတိမ်း
 ရှောင်တတ်သောသူမဟုတ်။ အသက်ချမ်းသာ
 ရရန်ဗိမာန်တော်ထဲတွင်ပုန်းအောင်းတတ်
 သူဟုသင်ထင်မှတ်ပါသလော။ ဗိမာန် တော်သို့ငါမသွား။
 ဟုပြန်ပြောလိုက်၏။

12 ဤအမှုကိုငါစဉ်းစားဆင်ခြင်သောအခါ
 ယင်းသို့ရှေမာယငါ့အားသတိပေးသည်
 မှာ သူ့အားဘုရားသခင်မှာကြားထားတော်
 မူသောကြောင့်မဟုတ်။ တောဘိနှင့်သမ္ဘာလတ်

တို့တံစိုးလက်ဆောင်ပေး၍ စေခိုင်းထားသော
 ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်းရိပ်မိသည်။- 13 ငါသည်အပြစ်ကူးလွန်ခြင်းအားဖြင့်
 ရေပျက်၍ အရှက်ကွဲရလေအောင်သူတို့သည်
 ရှေ့မာယကိုငှားရမ်း၍ငါ့အားခြောက်လှန့် ခိုင်းကြ၏။

14 အို ဘုရားသခင်တောဘိနှင့်သမ္ဘာလတ်တို့
 ပြုကြသည့်အမှုကိုသတိရတော်မူ၍ သူ
 တို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်
 ကိုခြောက်လှန့်ရန်ကြိုးစားသူ၊ အမျိုးသမီး
 ပရောဖက်နောဒိနှင့်အခြားပရောဖက်တို့
 ကိုသတိရတော်မူပါ။

လုပ်ငန်းအပြီးသတ်ခြင်း

15 အလုပ်လုပ်ရက်ငါးဆယ့်နှစ်ရက်ရှိသောအခါ
 လေလ၊ လနှစ်ဆယ့်ငါးရက်နေ့၌မြို့ရိုးကို
 လက်စသတ်ကြ၏။- 16 ဤသတင်းကိုပတ်ဝန်းကျင်နိုင်ငံများရှိငါ
 တို့ရန်သူများကြားကြသောအခါ မိမိတို့
 အသရေပျက်ရပြီဖြစ်ကြောင်းသိရှိကြ၏။
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဤအလုပ်ပြီးစီး
 သွားသည်မှာ ဘုရားသခင်ကူမတော်မူသော
 ကြောင့်ဖြစ်သည်ကိုလူတိုင်းပင်ရိပ်မိသော
 ကြောင့်ဖြစ်၏။

17 ဤကာလအတောအတွင်း၌ယုဒအမျိုး
 သားခေါင်းဆောင်များသည် တောဘိနှင့်စာ
 အားဖြင့်ဆက်သွယ်လျက်နေခဲ့ကြ၏။-

18 သူသည်အာရာ၏သား၊ ရှေ့ကနိ၏သမက်
 ဖြစ်သဖြင့် ယုဒအမျိုးသားအမြောက်
 အမြားပင်သူ၏ဘက်သို့ပါကြ၏။ ထို့
 ပြင်သူ၏သားယောဟန်သည်ဗေရခံ ၏သား၊
 မေရှုလံ၏သမီးနှင့်အိမ်ထောင် ကျ၏။-

19 လူတို့သည်တောဘိကောင်းကြောင်းကိုငါ့
 အားပြောဆိုတတ်ကြ၏။ ငါ့စကားကိုလည်း
 သူ့အားပြန်ပြောတတ်ကြ၏။ တောဘိသည်
 ငါ့ကိုခြောက်လှန့်ရန်စာများကိုဆက်လက်
 ပေးပို့လျက်နေ၏။

7

1 ယခုအခါ၌မြို့ရိုးကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ပြီး၍
 တံခါးများကိုနေရာတကျတပ်ဆင်ကာဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်သားများ၊
 ဋ္ဌဌမှမသီချင်းသည်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်များအားအလုပ်တာဝန်များက

2 ထိုနောက်ငါသည်ယေရုရှလင်မြို့ကိုအုပ်ချုပ်ရန်
 ငါ့ညီဟာနန်နှင့်ရဲတိုက်မူးဟာနန်တို့ကိုတာဝန်ပေးအပ်၏။
 ဟာနန်သည်စိတ်ချယုံကြည်ရသူ၊ ဘုရားသခင်ကိုအထူးကြောက်ရွံ့ရုံသေ

3 ငါသည်သူတို့အား`နံနက်ချိန်၌နေမမြင့်မချင်းယေရုရှလင်မြို့တံခါးများ
 နေဝင်ချိန်၌တံခါးစောင့်များတာဝန်ပြီးဆုံးချိန်မတိုင်မီ
 တံခါးများကိုပိတ်၍ကန်လန်ကျင်များကိုထိုးထားစေ'
 ဟုမှာကြားထား၏။ ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်သူများထဲမှကင်းစောင့်သူ
 ထိုသူအချို့ကိုနေရာအတိအကျတွင်ကင်းစောင့်စေ၍အချို့ကိုမိမိတို့အိမ်

ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာသူများစာရင်း (ဇေ၊ ၂:၁-၇၀)

⁴ ယေရုရှလင်မြို့သည်ကျယ်ဝန်းသော်လည်းနေထိုင်သူလူဦးရေနည်းပါးအိမ်အမြောက်အမြားကိုလည်းမတည်မဆောက်ရကြသေးပေ။-

⁵ ပြည်သူများ၊ သူတို့၏ခေါင်းဆောင်များနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့အားစုရုံးဝေအိမ်ထောင်စုစာရင်းများကိုစစ်ဆေးရန်ဘုရားသခင်သည်ငါ၏စိတ်ကိုနှိုးဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားရာမှရှေးဦးစွာပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများ၏စာရင်း

⁶ ဗာဗုလုန်ဘုရင်နေဗုခဒ်နေဇမင်းဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားချိန်မှအစပြုဗာဗုလုန်ပြည်တွင်နေထိုင်ရာမှပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများသည် မိမိတို့နေရင်းဌာနေဖြစ်သောယေရုရှလင်မြို့နှင့်အခြားယုဒမြို့များသို့ပြန်

⁷ သူတို့၏ခေါင်းဆောင်များမှာဇေရုဗဗေလ၊ ယောရှု၊ နေဟမိ၊ အာဇရိ၊ ရာမိ၊ နာဟမာနိ၊ မော်ဒကဲ၊ ဗိလရှုန်၊ မိဇပေရက်၊ ဗိဂဝဲ၊ နေဟုံနှင့်ဗာနာတို့ဖြစ်သည်။

⁸⁻²⁵ ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာကြသူလူဦးရေစာရင်းမှာသားချင်းစု

သားချင်းစု	ဦးရေ
ပါရုတ်	၂၁၇၂
ရှေဖတိ	၃၇၂
အာရာ	၆၅၂

ပါဟတ်မောဘ (ယောရှုနှင့်ယွာဘာတို့၏

သားမြေးများ)	၂၈၁၈
ဧလံ	၁၂၅၄
ဇတ္တု	၈၄၅
ဇကဲ့	၇၆၀
ဗိန္ဒို	၆၄၈
ဗေဗဲ	၆၂၈
အာဇဂဒ်	၂၃၂၂
အဒေါနိုကံ	၆၆၇
ဗိဂဝဲ	၂၀၆၇
အာဒိန်	၆၅၅

(ဟေဇကံဟုလည်းနာမည်တွင်သော)

အာတာဦးရေ	၉၈
ဟာရုံ	၃၂၈
ဗေဇဲ	၃၂၄
ဟာရိပ်	၁၁၂
ဂံဗောင်	၉၅

26-38 အောက်ဖော်ပြပါမြို့တို့တွင်နေထိုင်ခဲ့သူဘိုးဘေးများမှ ဆင်းသက်ပေါက်ဖွားလာသောသူများသည်လည်းပြန်လာကြလေသည်။ ဗက်လင်မြို့နှင့်နေတောဖမြို့ ၁၈၈

အာနုသုတ်မြို့	၁၂၈
ဗေသာဇာဝက်မြို့	၄၂

ကိရိယက်ယာရိမ်မြို့၊ခေဖိရမြို့နှင့်

ဗေရုတ်မြို့	၇၄၃
ရာမမြို့နှင့်ဂါဗမြို့	၆၂၁
မိတ်မတ်မြို့	၁၂၂
ဗေသလနှင့်အာကူမြို့	၁၂၃
အခြားနေဗောမြို့	၅၂
အခြားလေမြို့	၁၂၅၄
ဟာရိမ်မြို့	၃၂၀
ယေရိခေါမြို့	၃၄၅
လောဒမြို့၊ ဟာဒိဒမြို့နှင့်ဩနောမြို့	၇၂၁
သေနာမြို့	၃၉၃၀

39-42 ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာသူယဇ်ပုရောဟိတ်သားချင်းစုများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။ ယေဒါယ
 (ယောရှု၏သားမြေးများ) ၉၇၃

ဣမေရ	၁၀၅၂
ပါရူရ	၁၂၄၇
ဟာရိမ်	၁၀၁၇

43-45 ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာသူလေဝိသားချင်းစုများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။ ယောရှုနှင့်ကာဒမေလ(ဟောဒေဝ၏

သားမြေးများ) | ၇၄

ဗိမာန်တော်ဂီတပညာသည်များ

(အာသပ်၏သားမြေးများ) | ၁၄၈

ဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်သားများ

(ရှုလှလုံ၊ အာတာ၊ တာလမုန်၊ အကုကုပ်၊

ဟတိတနှင့်ရှောဗဲတို့၏သားမြေးများ) | ၁၃၈

46-56

ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာကြသော

ဗိမာန်တော်အလုပ်သမားများ၏သားချင်းစုနာမည်များမှာအောက်ပါအတိုင်း

ဇိဟ၊ ဟသူဖ၊ တဗုဗောက်၊

ကေရုတ်၊ သယ၊ ပါဒုန်၊

လေဗန၊ ဟာဂဗ၊ ရှာလမဲ၊

ဟာနန်၊ ဂိဒဒေလ၊ ဂါဟာ၊

ရာယ၊ ရေဇိန်၊ နေကောဒ၊

ဂဇဇမ်၊ ဩဇ၊ ပါသာ၊

ဗေသဲ၊ မုနိမ်၊ နေဖိရှေသိမ်၊

ဗာကဗုတ်၊ ဟာကုဖ၊ ဟာရဟုရ၊

ဗာဇလိတ်၊ မေဟိဒ၊ ဟာရရှ၊

ဗာရကုတ်၊ သိသရ၊ တာမ၊

နေဇိနှင့်ဟတိဖ။

57-59

ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာကြသော
ရှောလမုန်၏အစေခံသားချင်းစုနာမည်များမှာအောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်
သောတဲ၊သောဖရက်၊ပေရီဒ၊

ယာလ၊ဒါကုန်၊ဂိဒုဒေလ၊

ရှေ့ဖတိ၊ဟတုတိလ၊ပေါခရက်၊

ဇေမိန်နှင့်အာမုန်။

60 ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာကြသောဗိမာန်တော်အလုပ်သမားများနှင့်
ရှောလမုန်၏အစေခံများမှဆင်းသက်ပေါက်ဖွားလာသူဦးရေစုစုပေါင်းမှာ
သုံးရာကိုးဆယ့်နှစ်ယောက်ဖြစ်၏။

61-62 တေလမေလမြို့၊ တေလဟာရရှမြို့၊ ခေရပ်မြို့၊ အ

ဒု ဒု န်မြို့နှင့်ကူမေရမြို့တို့မှထွက်ခွာလာသောဒေလာယ၊

တောဘိနှင့်နေကောဒသားချင်းစုအနွယ်ဝင်များမှာ

ခြောက်ရာလေးဆယ့်နှစ်ယောက်ဖြစ်၏။

သို့ရာတွင်သူတို့သည်ကူသရေလအမျိုးမှ

မိမိတို့ဆင်းသက်ပေါက်ဖွားလာကြောင်းသက်သေခံအထောက်အထားမ

63-64 အောက်ပါယဇ်ပုရောဟိတ်သားချင်းစုများသည်

မိမိတို့ဘိုးဘေးများကားမည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ကိုသက်သေခံအထောက်

ဟဗာယ၊ ကောဇနှင့်ဗာဇိလဲ (ဗာဇိလဲယဇ်ပုရောဟိတ်သားချင်းစု၏ဘိုးဘေး

ဗာဇိလဲသားချင်းစုမှအမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့်စုံဖက်ပြီးနောက်မိမိယော

ကုခမသားချင်းစု၏နာမည်ကိုခံယူခဲ့၏။)

ထိုသူတို့သည်မိမိတို့ဘိုးဘေးများမှာမည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ကို

သက်သေခံအထောက်အထားမပြနိုင်ကြသဖြင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်များအဖြ

65 ယုဒဘုရင်ခံကသူတို့အား“သင်တို့သည်ဥရိမ်နှင့်သူမိမ်⁷ ကိုအသုံးပြု၍ဆုံးဖြတ်နိုင်သူယဇ်ပုရောဟိတ်တစ်ပါးမပေါ်မချင်းဘုရားသ ဟုဆို၏။”[☆]

66 ပြန်လာကြသောပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်သူ စုစုပေါင်းဦးရေ ၄၂၃၆၀

67-69 ack သူတို့၏အစေခံယောကျာ်း

မိန်းမ ၇၃၃၇

အမျိုးသားအမျိုးသမီး

ဂီတပညာသည်များ	၂၄၅
မြင်း	၇၃၆ ကောင်
လား	၂၄၅ ကောင်
ကုလားအုတ်	၄၃၅ ကောင်
မြည်း	၆၇၂၀ ကောင်

70-72 မိမာန်တော်ပြန်လည်တည်ဆောက်မှုကုန်ကျစရိတ်အတွက် ပေးလှူကြသူများမှာအောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။
ဘုရင်ခံရွှေအောင်စ ၂၇၀
မိမာန်တော်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာတွင်

7 7:65

*

ဥရိမ်နှင့်သူမိမ်။

ဘုရားသခင်၏အလိုတော်သိရှိရန်ယဇ်ပုရောဟိတ်အသုံးပြုသည့်အရာနှစ်ခုဖြစ်သည်။
ယင်းတို့ကိုမည်ကဲ့သို့အသုံးပြုသည်ကိုမသိရ။ ☆ 7:65 ထု၊ ၂၈:၃၀။
တရား၊ ၃၃:၈။

အသိုးပြုသည့်အင်တုံ	၅၀
ယဇ်ပုရောဟိတ်ဝတ်စုံ	၅၃၀

သားချင်းစုခေါင်းဆောင်များ

ရွှေ	၃၃၇ပေါင်
ငွေ	၃၂၁၅ပေါင်
ကျန်ပြည်သူများရွှေ	၃၃၇ ပေါင်
ငွေ	၂၉၂၃ ပေါင်
ယဇ်ပုရောဟိတ်ဝတ်စုံ	၆၇

73 ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ လေဝိအနွယ်ဝင်များ၊
 ဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်သားများ၊ ဂီတပညာသည်များ၊
 သာမန်ပြည်သူအမြောက်အမြား၊ ဗိမာန်တော်အလုပ်သမားများအစရှိသော

8

ဇေရုသည့်လူတို့ကိုပညတ်တော်ဖတ်ပြခြင်း

1 သတ္တမလရောက်ချိန်၌ကူသရေလအမျိုး
 သားတို့သည် မိမိတို့မြို့ရွာများတွင်အတည်
 တကျနေထိုင်လျက်ရှိကြ၏။ ထိုလပထမ
 ရက်နေ့၌သူတို့သည်ယေရုရှလင်မြို့ရေ
 တံခါးအတွင်းကွက်လပ်တွင်စုဝေးကြ၏။
 သူတို့သည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့အား

☆ 7:73 ၅ရာ၊ ၉:၂။ နေ၊ ၁၁:၃။

မောရှေမှတစ်ဆင့် ထာဝရဘုရားပေးအပ်
 တော်မူခဲ့သောပညတ်တရားတော်ကို
 ကျွမ်းကျင်သူ ယဇ်ပုရောဟိတ်ဇေရအား
 ပညတ်ကျမ်းကိုဆောင်ခဲ့ရန်တောင်းပန် ကြ၏။-

2 ထို့ကြောင့်ဇေရသည်နားလည်နိုင်စွမ်းရှိသူ အမျိုးသား၊
 အမျိုးသမီးပရိသတ်စုရုံး လျက်ရှိရာအရပ်သို့
 ပညတ်ကျမ်းကိုယူ ဆောင်သွားပြီးလျှင်-

3 တံခါးအနီးကွပ်လပ်တွင်မိုးလင်းခါစမှ
 မွန်းတည့်ချိန်တိုင်အောင်ဖတ်ပြ၏။ လူအပေါင်း
 တို့သည်အာရုံစိုက်၍နားထောင်ကြ၏။

4 ဇေရသည်ထိုအချိန်အခါအတွက်ဆောက်
 လုပ်ထားသောသစ်သားစင်မြင့်ပေါ်တွင်ရပ် ၍
 ပညတ်ကျမ်းကိုဖတ်လေသည်။ မ တု တံသိ၊
 ရှေ့မ၊ အနာယ၊ ဥရိယ၊ ဟိလခိနှင့်မာသေယတို့
 သည်သူ၏လက်ယာဘက်၌လည်းကောင်း၊
 ပေဒါ ယ၊ မိရှေလ၊ မာလခိ၊ ဟာရုံ၊
 ဟာရုဗဒါန၊ အခရိနှင့်မေရှုလံတို့သည်လက်ဝဲဘက်၌
 လည်းကောင်းရပ်လျက်နေကြ၏။

5 ဇေရသည်ထိုသူတို့၏အထက်စင်မြင့်ပေါ်
 မှာရပ်လျက်နေစဉ် လူအပေါင်းတို့သည်သူ
 ကိုစိုက်ကြည့်ကြ၏။ ပညတ်ကျမ်းကိုဖွင့်
 လိုက်သောအခါသူတို့သည်ထကြ၏။-

6 ဇေရက "ကြီးမြတ်တော်မူသောဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊

ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းကြစေသတည်း။^၁ ဟုဆို၏။
 ပရိတ်သတ်တို့သည်လက်အုပ်ချီလျက် အာမင်၊
 အာမင်^၂ ဟုဝန်ခံပြီးလျှင်ဒူးထောက်ကာ
 ထာဝရဘုရားအားပျပ်ဝပ်ရှိခိုးကြ လေသည်။

7 ထိုနောက်လူတို့သည် မိမိတို့နေရာတွင်ထ ရှိရပ်ကြ၏။
 ထိုအခါသူတို့အားလေဝိ အနွယ်ဝင်ဖြစ်ကြသောယောရှု၊
 ဗာနိ၊ ရှေ့ ရဘိ၊ ယာမိန်၊ အ ကု ကုပ်၊ ရှ ဗု
 ဗေသဲ၊ ဟောဒိယ၊ မာသေယ၊ ကေလိတ၊ အာဇရိ၊
 ယောဇဗဒိ၊ ဟာနန်နှင့်ပေလာယတို့ကပညတ်ကျမ်း
 စာတော်၏အနက်အဋ္ဌပ္ပံပုပါယ်ကိုရှင်းပြကြ၏။

8 သူတို့သည်ထာဝရဘုရား၏ ပညတ်တရား
 တော်ကိုလူတို့နားလည်နိုင်ရန် ဘာသာပြန် ဆို 8
 ကာရှင်းပြကြလေသည်။

9 သူတို့သည်ပညတ်တရားပြဋ္ဌ ဌာ န်းချက်များ
 ကိုကြားသောအခါ စိတ်ထိခိုက်သဖြင့်ငို
 ကြွေးကြကုန်၏။ သို့ဖြစ်၍ဘုရင်ခံနေဟမိ၊
 ပညတ်ကျမ်းတတ်ယဇ်ပုရောဟိတ်ဇေရနှင့်
 ပညတ်ကျမ်းစာတော်၏အနက်အဋ္ဌ ဌ် ပု ပါ
 ယ်ကို ရှင်းပြသူလေဝိအနွယ်ဝင်တို့က ဤနေ့
 သည်သင်တို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား

8 8:8 * ဘာသာပြန်ဆို။ ပညတ်ကျမ်းကိုဟေမြဘာသာဖြင့်ရေး
 သားပြုစုထားသည်။ သို့ရာတွင်ဗာဗုလုန် ယုဒအမျိုးသားတို့သည်အာရမိဘာ
 သာစကားကိုနေ့စဉ်သုံးစကားအဖြစ် သုံးစွဲလာကြသည်။

၏နေ့မြတ်ဖြစ်၏။ သင်တို့သည်ငိုကြွေးမြည်
 တမ်းမှုကိုမပြုကြနှင့်။- 10 ယခုအိမ်သို့ပြန်၍ပျော်ရွှင်စွာစားသောက်
 ကြလော့။ သင်တို့၏အစားအစာနှင့်စပျစ်
 ရည်ကို မရှိဆင်းရဲသူတို့အားဝေငှကြ လော့။
 ဤနေ့သည်ငါတို့ထာဝရဘုရား ၏နေ့မြတ်ဖြစ်သဖြင့်
 ဝမ်းမနည်းကြနှင့်။ ထာဝရဘုရားထံတော်မှရသောဝမ်း
 မြောက်ခြင်းသည် သင်တို့ကိုခွန်အားပြည့်
 ဝလာစေလိမ့်မည်' ဟုပြောကြားကြ၏။

11 လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်လှည့်လည်၍ထို
 နေ့မြတ်၌ ဝမ်းမနည်းဘဲစိတ်တည်ငြိမ်မှု
 ရှိကြရန်လူတို့အားပြောကြားကြ၏။-

12 သို့ဖြစ်၍လူအပေါင်းတို့သည်ကြားခဲ့ရ
 သောကျမ်းစကားကိုနားလည်သဘော ပေါက်သဖြင့်
 မိမိတို့အိမ်သို့ပြန်၍ပျော်ရွှင် စွာစားသောက်လျက်
 အစားအစာကိုသူ တစ်ပါးအားဝေမျှကြ၏။

သစ်ခက်တဲနေပွဲတော်

13 နောက်တစ်နေ့၌သားချင်းစုခေါင်းဆောင်များ
 သည် ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ လေဝိအနွယ်ဝင်
 များနှင့်အတူ ပညတ်ကျမ်းကိုလေ့လာရန်
 ဇေရုထံသို့လာရောက်ကြ၏။- 14 သူတို့သည်မောရှေအားဖြင့်ထာဝရဘုရား
 ပေးအပ်ထားတော်မူသော ပညတ်ကျမ်းတွင်
 သစ်ခက်တဲနေပွဲတော်အခါ၌ ဣသရေလ
 အမျိုးသားများသည်ယာယီတဲများတွင်

နေထိုင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်းပြဋ္ဌာန် ဌာနန်း
 ထားသည်ကိုတွေ့ရှိကြရ၏။- 15 သို့ဖြစ်၍သူတို့က`ပညတ်ကျမ်းတွင်ဖော်
 ပါရှိသည့် ညွှန်ကြားချက်များအတိုင်းတောင်
 များသို့သွား၍သံလွင်ခက်၊ ထင်းရှူးခက်၊
 မုရ တုခက်၊ စွန်ပလွံခက်နှင့်အခြားသစ်ခက်
 များကိုခုတ်ယူ၍တဲထိုးကြရမည်။' ဟု
 ယေရုရှလင်မြို့နှင့်တကွအခြားမြို့ရွာ
 ရှိသမျှတို့ကိုညွှန်ကြားချက်ပေးပို့ကြ လေသည်။*
 16 သို့ဖြစ်၍လူတို့သည်သစ်ခက်များကိုခုတ်
 ၍ မိမိတို့အိမ်မိုးပေါ်၊ အိမ်ဝင်း၊ ဗိမာန်တော်
 ဝင်း၊ ရေတံခါးနှင့်ဖေရိ မ်တံခါးအနီး
 ကွက်လပ်များတွင်တဲများထိုးကြ၏။-
 17 ဖမ်းဆီးသိမ်းသွားရာမှပြန်လာသူလူ အပေါင်းတို့သည်
 သစ်ခက်တဲများထိုး၍ နေထိုင်ကြလေသည်။ နှု
 န်၏သားယောရှု လက်ထက်မှအစပြု၍ ယနေ့တိုင်အောင်
 ပထမဆုံးအကြိမ်သစ်ခက်တဲနေပွဲကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်၍
 လူတိုင်းပင်ရွင်လန်း ဝမ်းမြောက်ကြကုန်၏။-
 18 သူတို့သည်ပွဲတော်ပထမနေ့မှနောက်ဆုံး
 နေ့အထိ နေ့စဉ်နေ့တိုင်းဘုရားသခင်၏
 ပညတ်ကျမ်းကိုဖတ်ရွတ်ကြ၏။ သူတို့
 သည်ထိုပွဲတော်ကိုခုနစ်ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပပြီးလျှင်
 ရှစ်ရက်မြောက်သောနေ့ ၌ပညတ်ကျမ်းပြဋ္ဌာန် ဌာ

* 8:15 ဝတ်၊ ၂၃:၃၃-၃၆၊ ၃၉:၄၃။ တရား၊ ၁၆:၁၃-၁၅။

န်းချက်အရဋ္ဌဌမှမ ပွဲကိုခံကြ၏။

9

လူတို့အပြစ်များကိုဖော်ပြဝန်ခံကြခြင်း

1-2 ထိုလနှစ်ဆယ့်လေးရက်နေ့၌ကုသရေလ
 အမျိုးသားတို့သည် မိမိတို့အပြစ်များ
 အတွက်ဝမ်းနည်းသည့်အထိမ်းအမှတ်ဖြင့်
 အစာရှောင်ရန်စုရုံးကြ၏။ ထိုသူတို့သည်
 လူမျိုးခြားများနှင့်ကာပြီးဖြစ်သည်။ သူ
 တို့သည်ဝမ်းနည်းကြေကွဲသည့်အမှတ်လ ကု ခ
 ဏာဖြင့် လျှော်တေကိုဝတ်၍ဦးခေါင်းကိုမြေ
 မှုန်ဖြင့်ဖြူးကြ၏။ ထိုနောက်သူတို့သည်မိမိ
 တို့အပြစ်များနှင့်ဘိုးဘေးတို့၏အပြစ်များ
 ကိုဖော်ပြဝန်ခံကြလေသည်။- 3 သူတို့သည်မိမိတို့ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရား၏ပညတ်ကျမ်းစာတော်ဖတ်ရွတ်သည်
 ကို သုံးနာရီခန့်နားထောင်ကြပြီးလျှင်နောက်
 ထပ်သုံးနာရီမျှ မိမိတို့အပြစ်များကို
 ဖော်ပြဝန်ခံကာ မိမိတို့၏ဘုရားသခင်
 ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုရှိခိုးကြလေ သည်။

4 လေဝိအနွယ်ဝင်တို့အတွက်ဆောက်လုပ်ထား
 သောစင်မြင့်ပေါ်တွင်ယောရှု၊ ဗာနို၊ ကပ်မျေလ၊
 ရှေ့ဗနို၊ ဗု နှု နို၊ ရှေ့ရဘိ၊ ဗာနိုနှင့်ခေန်နိုတို့သည်

ရပ်လျက် သူတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား ထံတော်သို့အသံကျယ်စွာဆုတောင်းပတုထနာ ပြုကြ၏။

5 လေဝိအမျိုးသားများဖြစ်ကြသောယောရှု၊ ကပ်မေ့လာ၊ ဗာနိ၊ ဟာရှုဗနိ၊ ရှေ့ရဘိ၊ ဟော ဒိယ၊ ရှေ့ဗနိနှင့်ပေသဟိတို့က၊

“ထ၍သင်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ ဘုရားအား ထောမနာပြုကြလေ၏။

ကိုယ်တော်အားကာလအစဉ်အဆက် ထောမနာပြုကြလေ၏။

ဘုရားသခင်သည်လူတို့ချီးမွမ်းနိုင်သည်ထက် ပို၍ကြီးမြတ်တော်မူသော်လည်း ငါတို့အပေါင်းသည်ဘုန်းကြီးသောနာမ တော်ကို ချီးမွမ်းထောမနာပြုကြကုန်အံ့” ဟု ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှုကိုစတင်ရန်လူတို့အား ခေါ်ဖိတ်ကြလေသည်။

အပြစ်ဖော်ပြဝန်ခံသည့်ဆုတောင်းပတုထနာ

6 ထိုနောက် ကုသရေလအမျိုးသားတို့ကဤပ တု ထနာကို ဆုတောင်းကြ၏။

“အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်သာလျှင် ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူပါ၏။

ကိုယ်တော်သည်မိုးကောင်းကင်နှင့်ကောင်းကင် ကြယ်နက္ခတ်များကိုဖန်ဆင်းတော်မူပါ၏။

မြေကြီးနှင့်ပင်လယ်ကိုလည်းကောင်း
 မြေကြီးပေါ်နှင့်ပင်လယ်တွင်ရှိသောအရာများ
 ကိုလည်းကောင်းဖန်ဆင်းတော်မူပါ၏။
 ကိုယ်တော်သည်အရာခပ်သိမ်းကို
 အသက်ရှင်စေတော်မူပါ၏။
 မိုးကောင်းကင်ကြယ်နက္ခတ်တို့သည်
 ကိုယ်တော်အားဦးညွှတ်ရှိခိုးကြပါ၏။

7 အို ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 ကိုယ်တော်သည်အာဗြံကိုရွေးကောက်တော် မူ၍
 ဗာဗုလုန်ပြည်ဥရမြို့မှထုတ်ဆောင်တော်မူကာ
 သူ၏နာမည်ကိုအာဗြဟံဟုပြောင်းလဲ
 ပေးတော်မူပါ၏။✠

8 ကိုယ်တော်အားသစ္စာရှိသူဖြစ်ကြောင်း
 တွေ့မြင်တော်မူသဖြင့်
 ကိုယ်တော်သည်သူနှင့်ပဋိညာဉ်ပြုတော်မူပါ၏။
 သူ၏သားမြေးများနေထိုင်ရန်အတွက်သူ့အား
 ခါနာန်ပြည်၊ဟံတုထိပြည်၊အာမောရီပြည်၊
 ဖေရဇိပြည်၊ယေဗုသိပြည်နှင့်ဂိရဂါရှိ
 ပြည်ကိုပေးတော်မူမည်ဟုကတိပြုတော် မူပါ၏။
 သစ္စာတော်ရှင်ဖြစ်သည်နှင့်အညီကိုယ်တော်သည်
 ကတိတော်တို့ကိုတည်စေတော်မူပါ၏။ ✠

✠ 9:7 ကာ ၁၁:၃၁၊ ၁၂:၁၊ ၁၇:၅။ ✠ 9:8 ကာ ၁၅:၁၈-၂၁။

9 ။ အကျွန်ုပ်တို့ဘိုးဘေးများသည်အီဂျစ် ပြည်တွင်
ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်ကြရသည်ကိုကိုယ်တော်
မြင်တော်မူပါ၏။

ပင်လယ်နီတွင်ထိုသူတို့အော်ဟစ်၍အကူအညီ
တောင်းခံသံကိုကြားတော်မူပါ၏။ ☆

10 ဖာရောဘုရင်၏မူးမတ်များနှင့် တိုင်းသူပြည်သားများသည်
ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကို ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ကြသဖြင့်
သူတို့အားကိုယ်တော်သည်အံ့ဩဖွယ်ရာနိမိတ် လ ကု
ခဏာများကိုပြု၍၊ ဒဏ်ခတ်တော်မူသဖြင့်
ဂုဏ်သတင်းတော်သည်ယနေ့တိုင်အောင်
ကျော်စောလျက်ရှိပါ၏။ ☆

11 ကိုယ်တော်သည်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အတွက်
ပင်လယ်ကိုဖြတ်၍လမ်းဖောက်ပြီးလျှင်
သူတို့အားခြောက်သွေ့သောမြေပေါ်တွင်လျှောက်၍
သွားစေတော်မူပါ၏။

သူတို့အားလိုက်လံဖမ်းဆီးကြသူတို့ကိုမူ
ပင်လယ်ရေလှိုင်းတွင်
ကျောက်ခဲနှစ်သကဲ့သို့ရေထဲ၌နှစ်စေတော် မူပါ၏။ ☆

12 ကိုယ်တော်သည်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အား
နေ့အချိန်၌မိုးတိမ်တိုက်အားဖြင့်
လမ်းပြပို့ဆောင်တော်မူ၍၊ ည၌ အချိန်၌

☆ 9:9 ထွ၊ ၃:၇၊ ၁၄:၁၀-၁၂။ ☆ 9:10 ထွ၊ ၇:၈-၁၂၊ ၃၂။ ☆ 9:11 ထွ၊ ၁၄:၂၁-၂၉၊ ၁၅:၄-၅။

သူတို့၏ခရီးလမ်းကိုမီးတိမ်တိုက်ဖြင့်
ထွန်းလင်းစေတော်မူပါ၏။*

13 ကိုယ်တော်သည်ကောင်းကင်ဘုံမှဆင်းသက်တော်မူ၍
သိနာတောင်တွင်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အား
မိန့်မြှောက်တော်မူပါ၏။

သူတို့အားမွန်မြတ်သည့်ပညတ်တော်များနှင့်
မှန်ကန်သောဩဝါဒများကိုပေးတော်မူပါ၏။*

14 ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားဥပု သ်တော်နေ့ကို
နေ့မြတ်အဖြစ်စောင့်ထိန်းရန်သွန်သင်တော်မူ၍
ပညတ်တော်များကိုကိုယ်တော်၏အစေခံ
မောရှေ့မှတစ်ဆင့်ပေးအပ်တော်မူပါ၏။

15 “သူတို့ဆာလောင်မွတ်သိပ်ကြသောအခါ
မိုးကောင်းကင်မှအစားအစာကိုချပေး တော်မူ၍
ရေငတ်ကြသောအခါကျောက်ဆောင်ထဲမှ
ထွက်သောရေကိုပေးတော်မူပါ၏။

ကိုယ်တော်ပေးတော်မူမည်ဟု
ကတိထားသောပြည်ကိုသိမ်းပိုက်ရန် သူတို့အား
မိန့်တော်မူပါ၏။*

16 သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ်တို့ဘိုးဘေးများသည်
မာန်မာနထောင်လွှားကာ

* 9:12 ထွ၊ ၁၃:၂၁-၂၂။ * 9:13 ထွ၊ ၁၉:၁၈-၂၃:၃၃။ * 9:15 ထွ၊
၁၆:၄-၁၅၊ ၁၇:၁-၇။ တရား၊ ၁၂:၁။

ခေါင်းမာလာပြီးလျှင်ကိုယ်တော်၏အမိန့်တော် တို့ကို
မလိုက်နာကြပါ။*

17 သူတို့သည်ကိုယ်တော်၏စကားတော်ကို
နားမထောင်ကြပါ။

ပြုတော်မူသောအမှုတော်တို့ကို မေ့ပျောက်လိုက်ကြပါ၏။
ကိုယ်တော်ပြုတော်မူသောနိမိတ်လ ကု ခဏာ များကို
သတိမရကြတော့ပါ။

မာန်မာနထောင်လွှားကာမိမိတို့အား

ကျွန်ခံရာအီဂျစ်ပြည်သို့ပြန်လည်ခေါ်ဆောင် စေရန်
ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးကိုရွေးချယ်ကြပါ၏။

သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်သည်အပြစ်များကို
ဖြေလွှတ်တော်မူသည့်ဘုရားဖြစ်တော်မူပါ၏။

ချစ်ခင်ကြင်နာတော်မူ၍စိတ်ရှည်တော်မူပါ၏။

ကရုဏာတော်သည်ကြီးမားသည်ဖြစ်၍
ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားစွန့်ပစ်တော်မမူပါ။*

18 သူတို့သည်နွားလားဥသဘရုပ်ကိုသွန်းလုပ် ပြီးလျှင်
ဤဘုရားကားငါတို့အားအီဂျစ်ပြည်မှ

ထုတ်ဆောင်လာသောဘုရားပင်တည်း' ဟုဆို ကြပါ၏။

အို ထာဝရဘုရားသူတို့သည်ကိုယ်တော်အား
လွန်စွာစော်ကားကြပါသည်တကား။*

* 9:16 တော၊ ၁၄:၁-၄။ တရား၊ ၁:၂၆-၃၃။ * 9:17 ထွ၊ ၃၄:၆။ တော၊
၁၄:၁၈ * 9:18 ထွ၊ ၃၂:၁-၄။

19 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်၏ကရုဏာတော်သည်
 ကြီးမားတော်မူသည်ဖြစ်၍၊
 ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားသဲက နှံ တာရတွင်
 စွန့်တော်မမူပါ။

နေ့အချိန်၌သူတို့အားလမ်းပြပို့ဆောင်သည့်
 မိုးတိမ်တိုက်ကိုလည်းကောင်း၊
 ည၌ အချိန်သူတို့၏လမ်းခရီးကိုထွန်းလင်း စေသည့်
 မီးတိမ်တိုက်ကိုလည်းကောင်းရုပ်သိမ်းတော် မမူပါ။[☆]

20 ကိုယ်တော်သည်ကောင်းမြတ်တော်မူသဖြင့်
 သူတို့ပြုကျင့်သင့်သောအမှုအရာများကို
 သွန်သင်ပေးတော်မူပါ၏။
 သူတို့အားမ နှံ နမုန့်ကိုကျွေး၍သူတို့သောက်ရန်
 ရေကိုပေးတော်မူပါ၏။

21 အနှစ်လေးဆယ်ပတ်လုံးသဲကနုတာရတွင်
 ကိုယ်တော်သည်သူတို့လိုသမျှသော
 အစားအစာကိုပေးတော်မူပါ၏။
 သူတို့အဝတ်သည်အဘယ်အခါ၌မျှ မဟောင်းမနွမ်းရပါ။
 သူတို့၏ခြေသည်မပွန်းမရောင်ရပါ။

22 ``ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားမိမိတို့နယ် စပ်တွင်
 ရှိသောနိုင်ငံများနှင့်၊
 လူမျိုးများကိုနှိမ်နင်းခွင့်ပေးတော်မူပါ၏။

☆ 9:19 တရား၊ ၈:၂-၄။

သူတို့သည်ရှိဟုန်မင်းအစိုးရသည် ဟောရှဘု
 န်ပြည်ကိုလည်းကောင်း
 ဩဃမင်းအစိုးရသည်ဗာရှန်ပြည်ကို လည်းကောင်း
 သိမ်းပိုက်ကြပါ၏။[☆]

23 ကိုယ်တော်သည်သူတို့အား
 ကောင်းကင်ကြယ်များကဲ့သို့များပြားသည့်
 သားသမီးများကိုပေးသနားတော်မူပါ၏။

ထိုနောက်သူတို့ဘိုးဘေးများအား
 ကိုယ်တော်ကတိထားတော်မူသောပြည်တော်ကို
 သိမ်းပိုက်စေကာထိုပြည်တွင်နေထိုင်စေတော် မူပါ၏။[☆]

24 သူတို့သည်ခါနာန်ပြည်ကိုသိမ်းယူကြ ရပါ၏။
 ထိုပြည်တွင်နေထိုင်သူတို့အားကိုယ်တော်
 နှိမ်နင်းတော်မူပါ၏။

ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား ခါနာ
 န်ပြည်ဘုရင်များနှင့်
 ပြည်သူတို့ကိုပြုချင်သလိုပြုနိုင်သော
 တန်ခိုးပေးတော်မူပါ၏။[☆]

25 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်ခံတပ်မြို့များ၊
 မြေဩဇာကောင်းသည့်ပြည်၊
 ဘဏ္ဍာအမျိုးမျိုးနှင့်ပြည့်ဝသည့်အိမ်များ
 အဆင်သင့်တူးထားပြီး

☆ 9:22 တော၊ ၂၁:၂၁-၃၅။ ☆ 9:23 က၊ ၁၅:၅၊ ၂၂:၁၇။ ယောရှ၊
 ၃:၁၄-၁၇။ ☆ 9:24 ယောရှ၊ ၁၁:၂၃။

ရေတွင်းများသံလွင်ပင်များသစ်သီးပင်များနှင့်
 စပျစ်ဥယျာဉ်များကိုသိမ်းယူကြရပါ၏။
 သူတို့သည်စိတ်ရှိသမျှစားသောက်ကာ
 ဝဖြိုးလာကြပါ၏။
 ကိုယ်တော်ပေးတော်မူသောကောင်းမြတ်သည့်
 အရာတို့ကိုခံစားကြရပါ၏။✠

26 “သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်
 ပုန်ကန်ကာကိုယ်တော်၏စကားကို
 နားမထောင်ကြပါ။
 သူတို့သည်ကိုယ်တော်၏ပညတ်တရားတော်ကို
 ပစ်ပယ်ကြပါ၏။

မိမိတို့အားသတိပေးသူ၊	မိမိတို့အား
ကိုယ်တော်ထံပြန်လာရန်	
ပြောကြားသူပရောဖက်များအား	
သတ်ဖြတ်ကြပါ၏။	
သူတို့သည်ကိုယ်တော်အားအကြိမ်ကြိမ်	
စော်ကားကြပါ၏။	

27 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်ရှင်သည်ရန်သူတို့အား
 သူတို့ကိုနှိမ်နင်းအုပ်စိုးခွင့်ပေးတော်မူ ပါ၏။✠
 သူတို့သည်ဒုက္ခရောက်သဖြင့်ကူမတော်မူပါဟု
 အထံတော်သို့အော်ဟစ်ကြပါ၏။

✠ 9:25 တရား၊ ၆:၁၀-၁၁။ ✠ 9:27 သူကြီး၊ ၂:၁၁-၁၆။

ထိုအခါကိုယ်တော်သည်ကောင်းကင်ဘုံမှ
ကြားတော်မူ၍

ကရုဏာတော်ကြီးမားသည်နှင့်အညီ
သူတို့အားရန်သူများလက်မှကယ်ဆယ်ရန်
ခေါင်းဆောင်များကိုစေလွှတ်တော်မူပါ၏။

28 ငြိမ်းချမ်းမှုပြန်လည်ရရှိကြသောအခါ
သူတို့သည်တစ်ဖန်အပြစ်ကူးလွန်ကြပြန်သဖြင့်
ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားရန်သူများ၏လက်သို့
တစ်ဖန်အပ်တော်မူပါ၏။
သို့ရာတွင်သူတို့သည်နောင်တရလျက်
မိမိတို့အားကယ်တော်မူရန်အထံတော်သို့
တောင်းလျှောက်ကြသောအခါ
ကိုယ်တော်သည်ကောင်းကင်ဘုံမှကြားတော်မူပါ၏။

ကရုဏာတော်ကြီးမားတော်မူသည့်အလျောက်
သူတို့အားအကြိမ်ကြိမ်အဖန်ဖန်
ကယ်ဆယ်တော်မူပါ၏။

29 ကိုယ်တော်သည်ကိုယ်တော်၏ဩဝါဒများကို
လိုက်နာရန်သူတို့အားသတိပေးတော်မူပါ၏။

ပညတ်တရားတော်ကိုစောင့်ထိန်းမှုမှာမိမိတို့၏
အသက်ရှင်ရာလမ်းပင်ဖြစ်သော်လည်း
သူတို့သည်မာန်မာန်ထောင်လွှားကာကိုယ်တော်၏
တရားတော်တို့ကိုပစ်ပယ်ကြပါ၏။

သူတို့သည်လွန်စွာခေါင်းမာလျက်စကားတော်ကို
နားမထောင်ဘဲနေကြပါ၏။[☆]

30 ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားတစ်နှစ်ပြီးတစ်နှစ်
သည်းခံ၍သတိပေးတော်မူပါ၏။

ကိုယ်တော်၏နှိုးဆော်သူပရောဖက်များက
ပြောဆိုဆုံးမကြသော်လည်း

ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်နားပင်းလျက်
နေကြပါ၏။

သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်လူမျိုးခြားတို့အား

ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကိုနှိမ်နင်းခွင့် ပေးတော်မူပါ၏။

31 သို့ရာတွင်လည်းကရုဏာတော် ကြီးမားတော်မူသည်နှင့်အညီ
ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားစွန့်ပစ်တော်မမူပါ။

ဆုံးပါးပျက်စီးစေတော်မမူပါ။

ကိုယ်တော်သည်သနားကြင်နာ၍

ကရုဏာနှင့်ပြည့်စုံကြွယ်ဝတော်မူသောဘုရား
ဖြစ်တော်မူပါသည်တကား။

32 “အို ဘုရားသခင်အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်၊
ကိုယ်တော်သည်လွန်စွာကြီးမြတ်တော်မူပါ၏။

အလွန်ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ဖွယ်ကောင်း၍

တန်ခိုးကြီးမားတော်မူပါသည်တကား။

ကိုယ်တော်သည်ကိုယ်တော်၏ပဋိညာဉ်တော် ဆိုင်ရာ

ကတိတော်များကိုသစ္စာရှိစွာ စောင့်ထိန်းတော်မူပါ၏။

[☆] 9:29 ဝတ်၊ ၁၈:၅။

အကျွန်ုပ်တို့သည်မိမိတို့အားအာရှရီဘုရင်များ
 ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်စဉ်အခါမှစ၍
 ယနေ့တိုင်အောင်ပင်အဘယ်မျှဆင်းရဲ
 ဒုက္ခရောက်လျက်နေခဲ့ကြပါသနည်း။
 ကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရင်များ၊ ခေါင်းဆောင်များ၊
 ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ ပရောဖက်များ၊
 အကျွန်ုပ်တို့၏ဘိုးဘေးများနှင့်ပြည်သူ
 အပေါင်းတို့သည်
 ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်ခဲ့ကြပါ၏။
 အကျွန်ုပ်တို့အဘယ်မျှဆင်းရဲဒုက္ခရောက်ခဲ့
 ရကြသည်ကိုသတိရတော်မူပါ။[☆]
 33 အကျွန်ုပ်တို့အားကိုယ်တော်အပြစ်ဒဏ်
 ပေးတော်မူသည်မှာတရားပါ၏။
 အကျွန်ုပ်တို့သည်အပြစ်ကူးလွန်ခဲ့ကြသော် လည်း
 ကိုယ်တော်သည်သစ္စာစောင့်တော်မူပါ၏။
 34 အကျွန်ုပ်တို့၏ဘိုးဘေးများ၊ ဘုရင်များ၊
 ခေါင်းဆောင်များနှင့်
 ယဇ်ပုရောဟိတ်များသည်ကိုယ်တော်၏
 ပညတ်တရားတော်ကိုမစောင့်ထိန်းခဲ့ကြပါ။
 သူတို့သည်ကိုယ်တော်၏အမိန့်တော်များ၊
 သတိပေးတော်မူချက်များကို နားမထောင်ကြပါ။
 35 အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရင်များသည်

☆ 9:32 ၄ရာ၊ ၁၅:၁၉၊ ၂၉။ ၁၇:၃-၆။ ၃၉၊ ၄:၂၁၀။

ကိုယ်တော်ပေးအပ်တော်မူသောကျယ်ပြန့်
 စိုပြေသည့် ပြည်တော်တွင်နေထိုင်ရစဉ်အခါ၌
 ကိုယ်တော်၏ကောင်းချီးခံစားရသည်နှင့်အညီ
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အားအုပ်စိုးကြရပါ၏။
 သို့ရာတွင်သူတို့သည်အပြစ်ဒုစရိုက်ကို
 မကြဉ်မရှောင်၊ ကိုယ်တော်၏အမှုတော်ကိုလည်း
 မဆောင်ရွက်ကြ။

36 ယခုအခါ၌အကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ပေးတော်မူသော
 အကျွန်ုပ်တို့စားသုံးရန်အသီးအနှံ
 ပေါများသောပြည်၌ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်ကြပါ၏။

37 အကျွန်ုပ်တို့သည်အပြစ်များကူးလွန်သောကြောင့်
 ဤပြည်မှရသောကောက်ပဲသီးနှံများကို
 အကျွန်ုပ်တို့အားကိုယ်တော်အုပ်စိုးစေသည့်
 မင်းတို့ကခံစားရကြပါ၏။

ထိုမင်းတို့သည်အကျွန်ုပ်တို့နှင့်အကျွန်ုပ်တို့၏
 ကျွဲနွားများကိုမိမိတို့ထင်သလိုခိုင်းစေ ကြပါ၏။
 သို့ဖြစ်၍အကျွန်ုပ်တို့သည်လွန်စွာ ဆင်းရဲကြပါ၏။''

ကတိဝန်ခံချက်ကိုပြည်သူတို့လက်မှတ် ရေးထိုးကြခြင်း
 38 ဤသို့ဖြစ်ပျက်သည့်အမှုအရာအပေါင်းကြောင့်
 ငါတို့ကူသရေလပြည်သူတို့သည်ကတိဝန်ခံ
 ချက်ကိုစာဖြင့်ရေး၍ ငါတို့၏ခေါင်းဆောင်များ၊

လေဝိအနွယ်ဝင်များနှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်များ
ကတံဆိပ်ခတ်ကြ၏။

10

1 ပထမဦးစွာလက်မှတ်ရေးထိုးသူမှာ ဟာ
ခလိ၏သား၊ ဘုရင်ခံနေဟမိဖြစ်၏။ ထို
နောက်ဇိဒကိယလက်မှတ်ရေးထိုးလေ သည်။

2-8 လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည့်ယဇ်ပုရောဟိတ် များမှာ
အောက်ပါစာရင်းအတိုင်းဖြစ်သည်။

စရာယ၊အာဇရိ၊ယေရမိ၊
ပါရှုရ၊အာမရိ၊မာလခိယ၊
ဟတုထုတ်၊ရှေဗနိ၊မလုလုတ်
ဟာရိမ်၊မေရမုတ်၊ဩဗဒိ၊
ဒိယေလ၊ဂိနုနေသုန်၊ဗာရုတ်၊
မေရှုလံ၊အဘိယ၊မိယာမိန်
မာဇိ၊မိလဂဲ၊ရှေမာယ၊

9-13 လက်မှတ်ရေးထိုးသူလေဝိအနွယ်ဝင် များမှာ
အောက်ပါစာရင်းအတိုင်းဖြစ်သည်။

အာဇနိ၏သားယောရှု၊
ဟေနဒဒိသားချင်းစုခေါင်းဆောင်မိနွိ၊
ကပ်မေျလ၊ရှေဗနိ၊ဟောဒိယ၊
ကေလိတ၊ပေလာယ၊ဟာနန်၊
မိကုဆ၊ရေဟုပ်၊ဟာရှုဘိ၊
ဇကုကုရ၊ရှေရဘိ၊ရှေဗနိ၊

ဟောဒိယ၊ဗာနိ၊ဗေနိနု။

14-27 လက်မှတ်ရေးထိုးသူပြည်သူခေါင်းဆောင် များမှာ
အောက်ပါစာရင်းအတိုင်းဖြစ်သည်။

ပါရုတ်၊ပါဟတ်မောဘ၊

ဇလံ၊ဇသု၊ဗာနိ၊

ဗုနုနိ၊အာဇဂဒါ၊ဗေဗဲ၊

အဒေါနိယ၊ဗိဂဝဲ၊အာဒိန်၊

အာတာ၊ဟိဇကိယ၊အဒုဇုရ၊

ဟောဒိယ၊ဟရုံ၊ဗေဇဲ၊ဟာရိပ်၊

အာနုသုတ်၊နေဗဲ၊မာဂပျာရှ၊

မေရှုလံ၊ဟေဇိရ၊မေရှုဇဗေလ၊

ဇဒုတ်၊ယာဒွါ၊ပေလတိ၊ဟာနန်၊

အနာယ၊ဟောရှေ၊ဟာနန်၊ဟာရှုပ်၊

ဟာလောဟက်၊ပိလဟ၊ရှောဗက်၊ရေဟုံ၊

ဟာရှုဗန၊မာသေယ၊အဟိယ၊ဟာနန်၊

အာနန်၊မလုလုတ်၊ဟာရိမ်၊ဗာနာ။

ကတိဝန်ခံချက်

28-29 ငါတို့ပြည်တွင်နေထိုင်သူလူမျိုးခြားများ

နှင့် ကွဲလွဲကြသောကုသရေလအမျိုးသား

များ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ လေဝိအနွယ်ဝင်

များ၊ ဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်သားများ၊ ဗိမာန်

တော်ဂီတပညာသည်များ၊ ဗိမာန်တော်အလုပ်

သမားများမှစသောငါတို့သည်

မိမိတို့

ဇနီးများနှင့်အရွယ်ရောက်သူသားသမီး
 တို့နှင့်အတူတကွမောရှေ့မှတစ်ဆင့်ထာဝရ
 ဘုရားပေးအပ်တော်မူသောတရားတော်ကို
 လိုက်နာကျင့်သုံးပါမည်။ ငါတို့၏ထာဝရ
 ဘုရားပေးတော်မူသောအမိန့်တော်ရှိသမျှ
 ကိုနားထောင်ပါမည်။ ကိုယ်တော်၏ပညတ်
 တော်များနှင့်ပြင်၌ ဌာနံတော်မူချက်ရှိ
 သမျှတို့ကိုလိုက်လျှောက်ပါမည်။ ဤ
 ကတိသစ္စာကိုချိုးဖောက်သော်ကျိန်စာ သင့်ပါစေ။

30 ငါတို့သည်ကြိုပြည်တွင်နေထိုင်သူလူမျိုး
 ခြားနှင့်ထိမ်းမြားစုံဖက်မှုကိုပြုမည်မ ဟုတ်ပါ။[☆]

31 ထိုသူတို့သည်ဥပု သံနေ၌ဖြစ်စေ၊ အခြား
 နေ့ထူးနေ့မြတ်၌ဖြစ်စေ၊ ဂျုံစပါးသို့မဟုတ်
 အခြားအရာတစ်စုံတစ်ခုကိုရောင်းချရန်
 ယူဆောင်လာပါကငါတို့သည်သူတို့ထံ
 မှဝယ်ယူမည်မဟုတ်ပါ။
 သတ္တမမြောက်နှစ်ရောက်သည့်အခါတိုင်းငါ
 တို့သည်လယ်လုပ်မည်မဟုတ်ပါ။ ကြွေးမြီ
 ရှိသမျှကိုလည်းလျော်ပစ်ပါမည်။[☆]

32 ငါတို့သည်နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းတစ်ဦးလျှင်ငွေ
 တစ်အောင်စ၏ရှစ်ပုံတစ်ပုံကို မိမာန်တော်

☆ 10:30 ထွ၊ ၃၄:၁၆။ တရား၊ ၇:၃။ ☆ 10:31 ထွ၊ ၂၃:၁၀-၁၁။ ဝတ်၊ ၂၅:၁-၇။ တရား၊ ၁၅:၁-၂။

အသုံးစရိတ်အတွက်ပေးလှူပါမည်။[☆]

33 ငါတို့သည်ဗိမာန်တော်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှု
 အတွက်ရှေ့တော်မုန့်၊ နေ့စဉ်ဘောဇဉ်ပူဇော်
 သကာ၊ နေ့စဉ်မီးရှို့ပူဇော်ရန်ယဇ်ကောင်
 များ၊ ဥပု သ်နေ၊ လဆန်းပွဲနေ့နှင့်အခြားပွဲ
 နေ့များအတွက်ပူဇော်သကာများ၊ အခြား
 သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သောပူဇော်သကာများ၊
 က္ကသရေလအမျိုးသားတို့အတွက်အပြစ်
 ဖြေရာယဇ်နှင့်ဗိမာန်တော်အတွက် အခြား
 လိုအပ်ရာတို့ကိုပေးလှူကြပါမည်။

34 ပြည်သူများ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိ
 အနွယ်ဝင်များဖြစ်ကြသောငါတို့သည်
 ပညတ်ကျမ်းအရငါတို့ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားအားယဇ်များကိုမီးရှို့
 ပူဇော်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့်ထင်းများကို
 အဘယ်သားချင်းစုတို့ကဆောင်ခဲ့ရကြ
 မည်ကိုနှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းမဲချဆုံးဖြတ်ကြ ပါမည်။

35 ငါတို့သည်နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းမိမိတို့ရိတ်သိမ်း
 ရရှိသည့်အသီးအနှံဦးများကိုလည်းကောင်း၊
 ငါတို့သစ်သီးပင်များတွင်အဦးမှည့်သည့်
 အသီးများကိုလည်းကောင်းဗိမာန်တော်
 သို့ယူဆောင်ခဲ့ပါမည်။[☆]

☆ 10:32 ထွ၊ ၃၀:၁၁-၁၆။ ☆ 10:35 ထွ၊ ၂၃:၁၉၊ ၃၄:၂၆။ တရား၊ ၂၆:၂။

36 ပညတ်ကျမ်းတွင်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းဖော်ပြထားသည့်
 အတိုင်း ငါတို့သည်ဘုရားသခင်အားဆက်
 ကပ်ရန်အတွက် မိမိတို့၏သားဦးကိုလည်း
 ကောင်း၊ မိမိတို့နွား၊ သိုး၊ ဆိတ်တို့မှမွေးဖွား
 သည့်သားဦးကိုလည်းကောင်းဗိမာန်တော်
 ရှိယဇ်ပုရောဟိတ်ထံသို့ယူဆောင်ခဲ့ပါ မည်။*

37 ငါတို့နှစ်စဉ်အဦးအဖျားရိတ်သိမ်းရရှိ
 သည့်ဂျုံဆန်ဖြင့်ပြုလုပ်ထားသောမုန့်ညက်၊
 အခြားပူဇော်သကာများဖြစ်သောစပျစ်
 ရည်၊ သံလွင်ဆီနှင့်သစ်သီးအမျိုးမျိုးတို့
 ကိုဗိမာန်တော်ရှိယဇ်ပုရောဟိတ်များထံ
 သို့ယူဆောင်ခဲ့ပါမည်။
 လယ်လုပ်သည့်ရွာများတွင်ဆယ်ဖို့တစ်ဖို့
 အလှူကိုကောက်ခံကြသူလေဝိအနွယ်
 ဝင်တို့ထံသို့ ငါတို့သည်မိမိတို့လယ်ယာ
 ထွက်အသီးအနှံဆယ်ပုံတစ်ပုံကိုယူ ဆောင်ခဲ့ပါမည်။-

* 38 ဤဆယ်ဖို့တစ်ဖို့အလှူကိုကောက်ခံချိန်
 ၌အာရု န်မှဆင်းသက်သည့်ယဇ်ပုရော
 ဟိတ်များသည် လေဝိအနွယ်ဝင်တို့နှင့်
 အတူရှိရမည်။ ထိုနောက်လေဝိအနွယ်ဝင်
 တို့ကမိမိတို့ကောက်ခံရရှိသည့်အသီး
 အနှံများအနက် ဆယ်ပုံတစ်ပုံကိုဗိမာန်

* 10:36 ထွ၊ ၁၃:၂။ * 10:37 တော၊ ၁၈:၂၁။

တော်တွင်အသုံးပြုရန်မိမိတော်ပစ္စည်း
 သို့လျှောက်ခန်းသို့ယူဆောင်သွားပါ မည်။-
 ☆ 39 က္ကသရေလအမျိုးသားများနှင့်လေဝိ
 အနွယ်ဝင်တို့သည်အသီးအနှံ၊ စပျစ်ရည်
 နှင့်သံလွင်ဆီအလှူကိုမိမိတော်အသုံး
 အဆောင်များထားရှိသောတာဝန်ကျသည့်
 ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ မိမိတော်အစောင့်
 တပ်သားများနှင့် မိမိတော်ဂီတပညာသည်
 များနေထိုင်သောအခန်းများသို့ယူဆောင် သွားပါမည်။
 ငါတို့သည်ငါတို့ဘုရားသခင်၏အိမ် တော်ကိုစွန့်ပစ်၍ထားမည်မဟုတ်ပါ။

11

ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်သူများ

1 ခေါင်းဆောင်များသည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်
 နေထိုင်ကြ၏။ အခြားသူတို့မူကားဆယ်
 အိမ်ထောင်လျှင် တစ်အိမ်ထောင်ကျသန်ရှင်း
 သောယေရုရှလင်မြို့တော်တွင်လည်းကောင်း၊
 ကျန်သောသူတို့ကိုအခြားမြို့ရွာများ
 တွင်လည်းကောင်းနေထိုင်စေရန်မဲချ၍ ဆုံးဖြတ်ကြ၏။-
 2 ယေရုရှလင်မြို့တွင်မိမိတို့အလိုအလျောက်
 နေထိုင်သူတို့အားပြည်သူတို့ကချီးကူး ကြ၏။-
 3 အခြားမြို့ရွာများတွင်က္ကသရေလအမျိုး

☆ 10:38 တော၊ ၁၈:၂၆။

သားများ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ လေဝိအနွယ်
 ဝင်များ၊ ဗိမာန်တော်အလုပ်သမားများ၊
 ရှော့ လမုန်၏အစေခံများမှဆင်းသက်လာ
 သူများသည်ကိုယ်ပိုင်အိမ်များတွင်နေထိုင် ကြလေသည်။
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်သောယုဒပြည်
 နယ်အကြီးအကဲများကိုဖော်ပြအံ့။*

4 ယုဒအနွယ်ဝင်များမှာအောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည်။
 ဇာခရို၏မြေး၊ ဩဇိ၏သားအသာယ။ သူ၏
 အခြားဘိုးဘေးများတွင်ယုဒ၏သားဖာရက်
 မှဆင်းသက်သူအာမရို၊ ရှေဖတိနှင့်မဟာ
 လေလတို့ပါဝင်သည်။

5 ကောလဟောဇ၏မြေး၊ ဗာရုတ်၏သားမာသေယ။
 သူ၏အခြားဘိုးဘေးများတွင်ရှေလ၏သား
 ယုဒမှဆင်းသက်သူဟဇာယ၊ အဒါယ၊
 ယောယရိပ်နှင့်ဇာခရိုတို့ပါဝင်သည်။

6 ဖရက်၏သားမြေးများအနက်သူရဲကောင်း
 လေးရာခြောက်ဆယ်ရှစ်ယောက်တို့သည်
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်ကြ၏။

7 ဗ်ယာမိန်အနွယ်ဝင်များမှာအောက်ပါ အတိုင်းဖြစ်၏။
 ယောဒ၏မြေး၊ မေရှုလံ၏သားသ လှ လှ။ သူ
 ၏အခြားဘိုးဘေးများတွင်ပေဒါယ၊ ကောလာယ၊
 မာသေယ၊ ဣသေလ၊ ယေရှာယ တို့ပါဝင်သည်။

* 11:3 နေ၊ ၇:၇၃။

8 သလုလု၏ဆွေမျိုးရင်းခြာများဖြစ်ကြသော ဂဗုဗဲနှင့်သလုလဲ။

စုစုပေါင်း ဗ ့ ယာမိန်အနွယ်ဝင်ကိုးရာနှစ်ဆယ့်ရှစ်ယောက်တို့သည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်ကြ၏။-

9 ဇိခရို၏သားယောလသည်သူတို့၏ခေါင်းဆောင်ဖြစ်၍ သေခွာ၏သားယုဒသည်ဒုတိယ ခေါင်းဆောင်ဖြစ်၏။

10 ယဇ်ပုရောဟိတ်များမှာအောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်၏။

ယောယရိပ်၏သားယေဒါယ၊ ယာခိန်။

11 မေရှုလံ၏မြေး၊ ဟိလခိ၏သားစရာယ။
သူ၏ဘိုးဘေးများတွင်ဇာဒုတ်၊ မရာယုတ်
နှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအဟိတုပ်တို့ပါ ဝင်သည်။-

12 ဤသားချင်းစုမှလူစုစုပေါင်းရှစ်ရာနှစ်
ဆယ့်နှစ်ယောက်တို့သည်မိမိတော်တွင်
အမှုထမ်းကြ၏။

ပေလလိ၏မြေး၊ ယေရောဟံ၏သားအဒါယ။

သူ၏ဘိုးဘေးများတွင်အာမဇိ၊ ဇာခရိ၊ ပါရှုရ၊
မာလခိတို့ပါဝင်သည်။- 13 ဤသားချင်းစုမှလူပေါင်းနှစ်ရာလေးဆယ်
နှစ်ယောက်တို့သည်အိမ်ထောင်ဦးစီးများဖြစ် ကြ၏။

အဟဇိ၏မြေး၊ အာဇရေလ၏သားအာမရဲ။

သူ၏ဘိုးဘေးများတွင်မေရှီလမုတ်နှင့်
ကူမေရတို့ပါဝင်သည်။- 14 ဤသားချင်းစုတွင်ထူးချွန်သောစစ်သူရဲ
တစ်ရာနှစ်ဆယ့်ရှစ်ယောက်ရှိ၏။ သူတို့၏ခေါင်း

ဆောင်မှာအရေးပါအရာရောက်သည့်အိမ် ထောင်စုဝင်⁹
ဇာဗဒေလဖြစ်၏။

15 လေဝိအနွယ်ဝင်များမှာအောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်၏။
အာဇရိကံ၏မြေး၊ ဟာရှုပ်၏သားရှေမာယ။
သူ၏ဘိုးဘေးများတွင်ဟာရှုဘိနှင့်ဗုနန်တို့ ပါဝင်သည်။
16 ဗိမာန်တော်အပြင်မူကြီးကြပ်သူလေဝိ
အနွယ်ဝင်အကြီးအကဲများဖြစ်ကြသော ရှု ဗု
ဗေသဲနှင့်ယောဇဗဒိ။

17 ဇာဗဒိ၏မြေး၊ မိ ကု ဆ၏သားမသနိ။
သူသည် အာသပ်မှဆင်းသက်လာသူဖြစ်၏။
သူသည် ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းရာဆုတောင်းပ
တု ထနာ သီချင်းကိုသီဆိုရာတွင်ဗိမာန်တော်သီ
ချင်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ်ဆောင်ရွက် သူဖြစ်၏။
မသနိ၏လက်ထောက်ဗာကဗုကိ။

ဂလာလ၏မြေး၊ ရှုမ္မာ၏သားဩဗဒိ။ သူ
သည်ယေဒုသုန်မှဆင်းသက်လာသူဖြစ်၏။

18 လေဝိအနွယ်ဝင်စုစုပေါင်းနှစ်ရာရှစ်ဆယ်
လေးယောက်တို့သည်သန်ရှင်းသောယေရု
ရှလင်မြို့တော်တွင်နေထိုင်ကြလေသည်။

19 ဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်သားများမှာအောက်
ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။

9 11:14 * အိမ်ထောင်စုခေါင်းဆောင်။ သို့မဟုတ်ဟဂဒေါလိမ်၏သား။

အ က ကုပ်၊ တာလမုန်နှင့်သူ၏ဆွေမျိုးများဖြစ်
၍စုစုပေါင်းတစ်ရာခုနစ်ဆယ်နှစ်ယောက် ရှိသတည်း။

20 ကျန်ကုသရေလအမျိုးသားများ၊ ပုရောဟိတ်
များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်များသည်အခြား
ယုဒမြို့ရွာတို့တွင်ကိုယ်ပိုင်မြေရာတွင်နေ ထိုင်ကြ၏။

21 ဗိမာန်တော်အလုပ်သမားများသည်
ယေရုရှလင်မြို့သြဖေလဟုအမည်တွင်သော
အရပ်တွင်နေထိုင်၍ ဇိဟနှင့်ဂိသပတို့
၏ကွပ်ကဲမှုအောက်တွင်အလုပ်လုပ်ကြ လေသည်။

22 ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်သူလေဝိအနွယ်
ဝင်တို့ကို ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်သူမှာဟာရှာဘိ၏
မြေး၊ ဗာနိ၏သားသြဖိဖြစ်၏။ သူ၏ဘိုးဘေး
များတွင်မဿနိနှင့်မိ ကု ဆာတို့ပါဝင်၏။ သူသည်
ဗိမာန်တော်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှုဆိုင်ရာဂီတ
တာဝန်ခံဖြစ်သည့်အာသပ်သားချင်းစု ဝင်ဖြစ်ပေသည်။-

23 သားချင်းစုတို့သည်ဗိမာန်တော်တွင်သီဆို
တီးမှုတ်မှုကို နေ့စဉ်အဘယ်သို့အလှည့်
ကျဉ်းဆောင်ရကြမည်ကိုဖော်ပြသည့်
ဘုရင့်ညွှန်ကြားချက်များရှိ၏။

24 ယုဒအနွယ်၊ ဇာရသားချင်းစုဝင်၊ မေရှဇ
ဗေလ၏သားပေသဟိသည်ကုသရေလ
အမျိုးတို့အမှုအရေးရှိသမျှနှင့်ဆိုင် ၍
ပေရသိဘုရင်မင်းအပါးတော်တွင် ခစားခဲ့၏။

အခြားမြို့ရွာများတွင်နေထိုင်သူများ

25 လူ့အမြောက်အမြားပင်မိမိတို့လယ်ယာ
 များအနီးရှိမြို့တို့တွင်နေထိုင်ကြလေ
 သည်။ ယုဒအနွယ်ဝင်တို့သည်ကိရိယ
 သာဘမြို့၊ ဒိဘု န်မြို့နှင့်ယေကပ်ဇေလမြို့
 တို့၌လည်းကောင်း၊ ထိုမြို့များအနီးရှိ
 ကျေးရွာများ၌လည်းကောင်းနေထိုင်ကြ၏။-

26 သူတို့သည်ယေရှု၊ မောလဒါ၊ ဗက်ပါလက်၊-

27 ဟာဇာရွာ၊ ဗေရရှောဘမြို့နှင့်ထိုမြို့တို့
 ၏အနီးအနားဝန်းကျင်ရှိကျေးရွာများ
 ၌လည်းနေထိုင်ကြလေသည်။- 28 သူတို့သည်ဇိကလတ်မြို့၊
 မေကောနမြို့နှင့် ထိုမြို့အနီးကျေးရွာများတွင်လည်းကောင်း၊-

29 အင်ရိမုန်မြို့၊ ဇာရမြို့၊ ယာမုတ်မြို့၊

30 ဇာနောမြို့၊ အဒိုလံမြို့နှင့်ထိုမြို့များအနီး
 ရှိကျေးရွာများတွင်လည်းကောင်း၊ လာခိရှ
 မြို့နှင့်အနီးအနားရှိလယ်ယာများ၊ အဇေ
 ကာမြို့နှင့်အနီးအနားရှိကျေးရွာများ
 တွင်လည်းကောင်းနေထိုင်ကြ၏။ အချုပ်အား

ဖြင့်ဆိုသော်ယုဒပြည်သူတို့သည်တောင်
 ဘက်ရှိဗေရရှောဘမြို့နှင့်မြောက်ဘက်ဟိ န် န်
 ချိုင့်ဝှမ်းစပ်ကြားရှိနယ်မြေတွင်နေထိုင် ကြသတည်း။

31 ဗ ၏ ယာမိန်အနွယ်ဝင်တို့သည်ဂေဗမြို့၊ မိတ်
 မတ်မြို့၊ အာကူမြို့၊ ဗေသလမြို့နှင့်အနီး

အနားရှိကျေးရွာများတွင်လည်းကောင်း၊-
32-35 အာနသုတ်မြို့၊ နောဗမြို့၊ အာနနိမြို့၊- ဟာဇော်မြို့၊
ရာမမြို့၊ ဂိတုတိမ်မြို့၊- ဟာဒိဒ်မြို့၊ ဇေဘိုင်မြို့၊ နေဗ
လု လတ်မြို့၊ လောဒမြို့၊ ဩနောမြို့နှင့်လက်မှုပညာ
သည်ချိုင့်ဝှမ်းတွင်လည်းကောင်းနေထိုင်ကြ၏။-

36 ယုဒနယ်မြေတွင်နေထိုင်ခဲ့သူလေဝိအနွယ်
ဝင်အချို့တို့သည် ဘာမိန်အနွယ်ဝင်များ
နှင့်အတူနေထိုင်ကြလေသည်။

12

ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်များစာရင်း

1 ရှာလသေလ၏သားဇေရုဗဗေလ၊
ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းယောရှုတို့နှင့်အတူပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်ရာမှပြန်လာကြ
2-7 ယဇ်ပုရောဟိတ်များစာရင်းမှာအောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။
စရာယ၊ယေရမိ၊ဇေရု၊
အာမရိ၊မလုလုတ်၊ဟတုထုတ်၊
ရှေခနို၊ရေဟုံ၊မေရမုတ်၊
ကုဒေါ၊ဂိနုနေသုန်၊အဘိယ၊
မိညာမိန်၊မာဒျာ၊ဗိလဂ၊
ရှေမာယ၊ယောယရိပ်၊ယေဒါယ၊
သလုလု၊အာမောက်၊ဟိလခိ၊ယေဒါယ။
ထိုသူတို့သည်ယောရှု၏လက်ထက်၌
မိမိတို့၏အဖော်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့၏ခေါင်းဆောင်များဖြစ်ကြ၏။
8 လေဝိအနွယ်ဝင်များစာရင်း။

အောက်ပါတို့သည်ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းရာ၌ ၎င်း မှ
မသီချင်းများသီဆိုမှုတွင်တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရသူများဖြစ်ကြသည်။

ယောရှု၊ ဗိန္နို၊ ကပ်မေလ၊

ရှေရဘိ၊ ယုဒနှင့် မဿနို၊

⁹ အောက်ပါတို့သည် တုန်ပြန်သီဆိုမှုကို ပြုရသည့် သီချင်းသည်များဖြစ်ကြ
ဗာကဗုကံ၊ ဥနိနှင့် အဖော်လေဝိအနွယ်ဝင်များ။

ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းယောရှု၏သားမြေးများ

¹⁰ ယောရှု၏သားသည် ယောယကိ မ်၊

ယောယကိ မ်၏သားမှာ လျောရှို ပ်၊ လျောရှို

ပ်၏သားကား ယောယဒဖြစ်၏။

¹¹ ယောယဒ၏သားသည် ယောနသန်၊

ယောနသန်၏သားမှာ ယာဒွါဖြစ်၏။

ယဇ်ပုရောဟိတ်သားချင်းစုတို့၏ဦးစီးခေါင်းဆောင်များ

¹²⁻²¹ ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း ယောယကိ

မ်လက်ထက်၌ အောက်ပါတို့သည် ယဇ်ပုရောဟိတ်သားချင်းစုတို့၏ဦးစီး

သားချင်းစု ဦးစီးခေါင်းဆောင်

စရာယ မေရာယ

ယေရမိ ဟာနန်

ဇေရ မေရှုလံ

အာမရိ ယောဟနန်

မလုလုတ် ယောနသန်

ရှေခန် ယောသပ်

ဟာရီမ အာဒန
 မေရာယုတ် ဟေလကဲ
 ကူဒေါ အခရီ
 ဂိနုနေသုန် မေရှူလံ
 အဘိယ ဇိခရီ
 မိညာမိန် ဟေဗြဲစာမူတွင်နာမည်မပါလာ
 မာဒျာ ပိလတဲ
 ဗိလဂ ရှုမ္မာ
 ရှေမာယ ယေဟောနသန်
 ယောယရိပ် မတုတေနဲ
 ယေဒါယ ဩဇိ
 သလုလု ကာလဲ
 အာမောက် ဗော
 ဟိလခိ ဟာရှာဘိ
 ယေဒါယ နာသနေလ

ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းနှင့်လေဝိအိမ်ထောင်စုများမှတ်တမ်း

22 ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းများဖြစ်ကြသောဇလျာရှိ ပါ၊

ယောယဒ၊ ယောဟနန်နှင့်ယာဒွါတို့၏လက်ထက်တွင်လေဝိအိမ်ထောင်စုများ
 ဤမှတ်တမ်းကိုပေရသိုဗေရာဇ်ဒါရီလက်ထက်၌ပြုစုပြီးစီးလေသည်။

23 သို့ရာတွင်လေဝိအိမ်ထောင်ဦးစီးများစာရင်းကိုဇလျာရှိ

ပိ၏မြေးယောဟနန်၏လက်ထက်တိုင်အောင်သာလျှင်တရားဝင်မှတ်တမ်း

ဗိမာန်တော်တွင်တာဝန်ခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးခြင်း

24 ဟာရှာဘိ၊ ရှေရဘိ၊ ယောရှူ၊ ဗိ န္ဒိ¹⁰

နှင့်ကပ်ပျေလတို့၏ညွှန်ကြားအုပ်ချုပ်မှုကိုခံယူကာ
လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်အစုများခွဲ၍တာဝန်ယူရကြ၏။

သူတို့သည်ဘုရားသခင်၏အစေခံဒါဝိ

ဒ်ပေးအပ်သည့်ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ

တစ်ကြိမ်လျှင်နှစ်စုကျအတုန်အပြန်ဘုရားသခင်အားထောမနာပြုလျက်

25 ဗိမာန်တော်အဝင်တံခါးအနီးရှိပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများကိုတာဝန်ယူစေ

ဗာကဗုကိ၊ ဩဗဒိ၊ မေရှူလံ၊ တာလမုန်နှင့်အ က

ကုပ်တို့ဖြစ်ကြ၏။

26 ဤသူအပေါင်းတို့သည်ယောဒေက်၏မြေး၊

ယောရှူ၏သားယောယကိန်၊ ဘုရင်ခံနေဟမိ၊

ပညတ်ကျမ်းတတ်မြောက်သူယဇ်ပုရောဟိတ်ဇေရုတို့၏လက်ထက်၌နေ

မြို့ရိုးကိုအနုမောဒနာပြုခြင်း

27 ယေရုရှလင်မြို့ရိုးကိုအနုမောဒနာပြုသောအခါလေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်

အားရရွှင်လန်းစွာကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းရာသီချင်းများကိုသီဆိုလျက်

လင်းကွင်းနှင့်စောင်းများကိုတီးလျက်ပါဝင်ဆင်နွှဲကြစေရန်

သူတို့အားရောက်ရှိနေထိုင်လျက်ရှိသည့်အရပ်များမှခေါ်ယူခဲ့ကြ၏။

28 ငွေ့မှမသီချင်းကိုဆိုသောလေဝိအိမ်ထောင်စုများသည်၊

မိမိတို့အတည်တကျနေထိုင်ရာယေရုရှလင်မြို့ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသနေတော်

29 ဂိလဂါလ၊ ဂေဗနှင့်အာဇမာဝက်ကျေးလက်များမှလာရောက်ကြလေသ

10 12:24 * ၁၀:၉ နှင့် ၁၂:၈ ကိုကြည့်ပါ။

30 ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်မိမိတို့ကိုယ်တိုင်အတွက်
ပြည်သူများ၊ မြို့တံခါးများ၊ မြို့ရိုးအတွက်လည်းကောင်းဘာသာရေးထုံးစံများ

31 ငါသည်ယုဒခေါင်းဆောင်များအားမြို့ရိုးပေါ်တွင်စုရုံးစေပြီးလျှင်
မြို့ကိုလှည့်လည်၍ကျေးဇူးတော်ကိုသိဆိုချီးမွမ်းရန်လူစုကြီးနှစ်စုကိုကြီး
ပထမတစ်စုသည်အမှိုက်ပုံတံခါးသို့ဦးတည်လျက်မြို့ရိုးပေါ်တွင်လက်ယာ

32 သီချင်းသည်များ၏နောက်မှဟောရှယလိုက်၏။
သူ၏နောက်တွင်ယုဒခေါင်းဆောင်တစ်ဝက်လိုက်ကြ၏။-

33 ထိုနောက်ယဇ်ပုရောဟိတ်များဖြစ်ကြသောအာဇရိ၊
ဇေရု၊ မေရှုလံ၊- 34 ယုဒ၊ ဗ ့ ယာမိန်၊

ရှေမာယနှင့်ယေရမိတို့နှင့်၊- 35 ယဇ်ပုရောဟိတ်အချို့က
တံပိုးခရာများမှုတ်၍လိုက်ကြ၏။ ထိုနောက်ရှေမာယ၏မြေး၊
ယောနသန်၏သားဇာခရိလိုက်လေသည်။

(သူ၏ဘိုးဘေးများတွင်အာသပ်သားချင်းစုဝင်ဖြစ်ကြသောမဿနိ၊
မိ ကု ဘယနှင့်ဇ ကု ကုရတို့လည်းပါဝင်လေသည်။-)

36 သူ၏နောက်၌သူ့သားချင်းစုဝင်များဖြစ်ကြသောရှေမာယ၊
အာဇရေလ၊ မိလလဲ၊ ဂိလလဲ၊ မာဏူ၊ နာသနေလ၊

ယုဒနှင့်ဟာနန်တို့သည်ဘုရားသခင်၏အစေခံဒါဝိ
ဒ်မင်းတီးမှုတ်သည့်တူရိယာမျိုးတို့ကိုကိုင်ဆောင်လျက်လိုက်ကြ၏။
ကျမ်းတတ်မြောက်သူဇေရုကဏ္ဍိလူစုတို့လှည့်လည်ရာတွင်ဦးစီးခေါင်းဆောင်

37 စမ်းရေတွင်းတံခါးသို့ရောက်သောအခါသူတို့သည်
ဒါဝိ ဒ်မြို့သို့သွားရာလှေကားထစ်များကိုတက်၍
ဒါဝိ ဒ်နန်းတော်ကိုဖြတ်ကျော်ကာမြို့အရှေ့ဘက်၊
ရေတံခါးအနီးရှိမြို့ရိုးသို့ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြ၏။

38 ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းသည့်အခြားလူစုသည်မြို့ရိုးပေါ်တွင်လက်ဝဲရစ်ဝ
ငါသည်ကျန်ပရိသတ်တစ်ဝက်နှင့်အတူသူတို့၏နောက်မှလိုက်ကြ၏။
ငါတို့သည်မုန့်ဖိုပြအိုးကိုဖြတ်၍မြို့ရိုးကျယ်အထိလျှောက်သွားကြပြီးလျှင်

39 ဖေရို မိတ်ခါး၊ မြို့ဟောင်းတံခါး၊ ငါးတံခါး၊

ဟာနနေလပြအိုးနှင့်ရာ ပြည့်ပြအိုးတို့ကိုဖြတ်၍
သိုးတံခါးသို့သွားပြီးနောက်မိမာန်တော်အနီးရှိတံခါးတွင်ရပ်နေကြ၏။

40 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းသည့်လူစုနှစ်စုစလုံးပင်
ငါနှင့်အတူလိုက်ပါလာသည့်ခေါင်းဆောင်များအပြင်-

41 ငါ၏လူစုတွင်တံပိုးခရာမှုတ်သူယဇ်ပုရောဟိတ်များဖြစ်ကြသည့်ဇေယျာ
မ်၊ မာသေယ၊ မိညာမိန်၊ မိ ကု ခာယ၊
ဇေလိဩနဲ၊ ဇာခရိနှင့်ဟာနနိတို့ပါဝင်ကြ၏။-

42 သူတို့၏နောက်မှမာသေယ၊ ရှေ့မာယ၊ လောဇာ၊ ဩဇီ
၊ ယောဟနန်၊ မာလခိယ၊ ဇေလိနှင့်ဇေတိတို့လိုက်ကြ၏။
ယေဇရာဟိခေါင်းဆောင်သောသီချင်းသည်များသည်အသံကုန်ဟစ်၍သီ

43 ထိုနေ့၌ယဇ်အမြောက်အမြားကိုပူဇော်ကြ၏။

ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းခွင့်ကိုဘုရားသခင်ပေးတော်မူသောကြောင့်လူတို့သည်
သူတို့နှင့်အတူအမျိုးသမီးများနှင့်ကလေးများသည်လည်းပါဝင်ဆင်နွှဲကြ
သူတို့၏ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်သံကိုအဝေးကပင်ကြားနိုင်လေသည်။

မိမာန်တော်တွင်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှုအတွက်ဝတ္ထုပစ္စည်းများစုဆောင်းထား

44-45 ထိုကာလ၌နှစ်စဉ်အသီးအနှံဦးများနှင့်အဦးမှည့်သည့်သစ်သီးများ
ဤသူတို့သည်ပညတ်ကျမ်းတွင်ပြဋ္ဌာန် ၅၅
န်းထားသည့်အတိုင်း ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်ဇေလိအနွယ်ဝင်တို့အတွက်

ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်
 သန့်စင်မှုမီဂလာနှင့်အခြားဘုရားသခင်မိန့်မှာတော်မူသည့်အခြားဘာသာ
 ယုဒပြည်သူများသည်အားရဝမ်းမြောက်ကြ၏။
 ဗိမာန်တော်ဂီတပညာသည်များနှင့်အစောင့်တပ်သားများကလည်း
 ဒါဝိဒ်မင်းနှင့်သားတော်ရှောလမုန်စီရင်တော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း
 မိမိတို့တာဝန်ဝတ္တရားများကိုထမ်းဆောင်ကြလေသည်။*

46 ရှေးကာလဒါဝိဒ်မင်းနှင့်ဂီတပညာသည်အာသပ်၏လက်ထက်မှအစပြု
 ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်နှင့်ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းရာသီချင်းများကိုဂီတ

47 ဇေရုဗဗေလ၏လက်ထက်နှင့်နေဟမိ၏လက်ထက်၌လည်း
 ကူသရေလအမျိုးသားအပေါင်းတို့သည်ဗိမာန်တော်ဂီတပညာသည်များနှင့်
 ရိုက္ခာများကိုနေ့စဉ်နေ့တိုင်းထောက်ပံ့လှူဒါ
 န်းကြလေသည်။ ပြည်သူတို့သည်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့အားသန့်ရှင်းသည့်အ
 န်းကြ၏။ လေဝိအနွယ်ဝင်များကလည်း
 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့အားသင့်ရာအချိုးကိုတစ်ဆင့်လှူဒါ
 န်းကြ၏။

13

လူမျိုးခြားများနှင့်ခွဲခွာကြခြင်း

1 ထိုနေ့၌မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းကိုလူများ
 ရှေ့မှာဖတ်ရွတ်ကြရာ "အ မှ မုန်အမျိုးသားနှင့်
 မောဘအမျိုးသားတို့အားဘုရားသခင်
 ၏လူမျိုးတော်ထဲတွင်အဘယ်အခါ၌မျှ ပါဝင်ခွင့်မပြုရ"

* 12:44-45 ၅ရာ၊ ၂၅:၁-၈၊ ၂၆:၁၂။

ဟူသောကျမ်းပိုဒ်သို့ ရောက်ရှိလာလေသည်။-

☆ 2 ဤသို့ပညတ်ရခြင်းမှာအ မှ မုန်နှင့်မောဘ

ပြည်သူတို့သည်ကုသရေလအမျိုးသား

များအီဂျစ်ပြည်မှထွက်ခွာလာချိန်၌ အစာရေစာကိုမပေးဘဲနေခဲ့ကြသော
ကြောင့်ဖြစ်၏။ ထိုပြင်ဗာလမ်ကိုငှား၍

ကုသရေလအမျိုးသားတို့အားကျိန်ဆဲ

စေကြ၏။ သို့ရာတွင်ငါတို့ဘုရားသခင်

သည်ထိုကျိန်ဆဲသောစကားကိုကောင်းချီး

ပေးသောစကားဖြစ်စေတော်မူ၏။-☆

3 ထိုကျမ်းစကားဖတ်ရှုတ်သည်ကိုကြားကြ

သောအခါကုသရေလအမျိုးသားတို့သည်

မိမိတို့အသိုင်းအဝိုင်းမှလူမျိုးခြားများ

ကိုပယ်ထုတ်လိုက်ကြလေသည်။

နေဟမိဆောင်ရွက်သည့်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ

4 ဗိမာန်တော်ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများကိုတာဝန်

ယူထိန်းသိမ်းရသူ ယဇ်ပုရောဟိတ်လျောရှို

ပ် သည်တောဘိနှင့်ခင်မင်ရင်းနှီးလျက်နေ

သဖြင့်၊- 5 ဘောဇဉ်ပူဇော်သကာများ၊

နံ့သာပေါင်း၊ ဗိမာန်တော်အသုံးအဆောင်များမှစ၍

ယဇ်ပုရောဟိတ်များအတွက်လှူရသော

အလှူများနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်များ၊ ဗိမာန်တော်ဂီတပညာသည်များ၊

☆ 13:1 တရား၊ ၂၃:၃-၅။ ☆ 13:2 တော၊ ၂၂:၁-၆။

ဗိမာန် တော်အစောင့်တပ်သားများအတွက်
 ဆယ် ဖို့တစ်ဖို့ပေးလှူသောဆန်စပါး၊ စပျစ်
 ရည်နှင့်သံလွင်ဆီကိုသိုလှောင်ရန်အတွက်
 သာလျှင် အသုံးပြုသောအခန်းကြီးကို
 တောဘိအားအသုံးပြုခွင့်ပေးထားလေ သည်။-

6 ဤသို့ဖြစ်ပျက်လျက်နေချိန်တွင်ငါသည်
 ယေရုရှလင်မြို့၌မရှိ။ ဗာဗုလုန်ဘုရင် အာတဇေရဇ်၏¹¹
 နန်းစံသုံးဆယ့်နှစ်နှစ်မြောက်၌ငါသည်မင်း
 ကြီးထံသို့အစီရင်ခံရန်သွားရောက်ချိန်
 ဖြစ်၏။ ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါ
 ငါသည်မင်းကြီးထံမှခွင့်ပြုချက်ရသဖြင့်၊-

7 ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်ရောက်၍ဗိမာန်တော်
 အခန်းတစ်ခုကို တောဘိအား ဧ လျာ ရှိ
 ပ်ပေး အပ်ထားကြောင်းကြားသိရသောအခါ
 ငါသည်ထိတ်လန့်၍၊- ⁸ လွန်စွာအမျက်ထွက်ပြီးလျှင်တောဘိ၏
 ပစ္စည်းဥစ္စာရှိသမျှကိုပစ်ထုတ်လိုက်၏။-

9 အခန်းများကိုဘာသာရေးထုံးနည်းအရ
 သန့်စင်မှုကိုပြုစေ၍ဗိမာန်တော်အသုံး
 အဆောင်များ၊ ဘောဇဉ်ပူဇော်သကာများ
 နှင့်နံ့သာပေါင်းတို့ကိုပြန်သွင်းရန်အမိန့် ပေး၏။

10 လေဝိအနွယ်ဝင်များနှင့်ဗိမာန်တော်ဂီတ
 ပညာသည်များသည်ရိက္ခာအလုံအလောက်

11 13:6 * အာတဇေရဇ်။ ပေရသိကေရာဇ်မင်းအားဗာဗုလုန်
 ဘုရင်ဟုလည်းခေါ်သည်။

မရကြသဖြင့် မိမိတို့၏လယ်ယာများရှိ
ရာသို့ပြန်သွားကြကြောင်းကိုငါကြား သိရ၏။-

☆ 11 ယင်းသို့ဗိမာန်တော်ကိုစွန့်ပစ်ထားခဲ့ရန်
ခွင့်ပြုသူအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့အား ငါသည်

ပြစ်တင်ပြောဆိုကာလေဝိအနွယ်ဝင်များ
နှင့်ဂီတပညာသည်များကိုဗိမာန်တော်
သို့ခေါ်ယူပြီးလျှင်အမှုတော်ကိုတစ်ဖန်

ပြန်လည်ထမ်းဆောင်စေ၏။- 12 ထိုအခါကုသရေလအမျိုးသားအပေါင်း
တို့သည် မိမိတို့၏ဆယ်ဖွဲ့တစ်ဖွဲ့အလှူဖြစ်

သည့်ဆန်စပါး၊ စပျစ်ရည်နှင့်သံလွင်ဆီကို
ဗိမာန်တော်ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများသို့ယူ

ဆောင်လာကြလေသည်။-☆ 13 ငါသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ရှေ့လမိ၊
ပညတ် ကျမ်းတတ်မြောက်သူဇာဒုတ်နှင့်လေဝိအနွယ်

ဝင်ပေဒါယတို့အားတာဝန်ခံပစ္စည်းထိန်း
များအဖြစ်ခန့်ထား၏။ မသာနိ၏မြေး၊ ဇ က

ကုရ ၏သားဟာနန်အားထိုသူတို့၏လက်ထောက်
အဖြစ်ခန့်ထား၏။ ဤသူတို့သည်မိမိတို့

၏လုပ်ဖော်ဆောင်ဘက်များအားသစ္စာရှိစွာ
ရိုက္ခာဖြန့်ဖြူးပေးမည့်သူများဖြစ်ကြောင်း

ငါစိတ်ချယုံကြည်၏။
14 အို အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်၏ဗိမာန်
တော်အတွက်နှင့်ဗိမာန်တော်တွင်ဝတ်ပြုကိုး

☆ 13:10 တရား၊ ၁၂:၁၉။ ☆ 13:12 မာလ၊ ၃:၁၀။

ကွယ်မှုအတွက်အကျွန်ုပ်ပြုခဲ့သမျှသော
အမှုတို့ကိုသတိရတော်မူပါ။

15 ထိုကာလယုဒပြည်သူအချို့တို့သည် ဥပု
သ် နေ့၌စပျစ်သီးများနယ်လျက်နေကြသည်
ကိုလည်းကောင်း၊ အချို့တို့သည်ဂျုံစပါး၊
စပျစ်ရည်၊ စပျစ်သီး၊ သဖ န်းသီးအစရှိ
သည်တို့ကို မိမိတို့၏မြည်းများပေါ်တင်ပြီး
လျှင်ယေရုရှလင်မြို့သို့သယ်ဆောင်လျက်
နေကြသည်ကိုလည်းကောင်းငါမြင်၏။

သို့ ဖြစ်၍ဥပု သ်နေ့တွင်မည်သည့်အရာကို
မျှမရောင်းချရန်သူတို့အားငါသတိ ပေး၏။-

☆ 16 ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်သူတုရုမြို့
သားအချို့တို့သည်ငါးနှင့်အခြားပစ္စည်း
အမျိုးမျိုးကို ငါတို့အမျိုးသားများအား ဥပု
သ်နေ့တွင်ရောင်းချရန်ယူဆောင်လာ ကြ၏။-

17 ထိုအခါငါသည်ယုဒခေါင်းဆောင်များ
အား“သင်တို့ပြုလျက်ရှိသည့်ဒုစရိုက်ကို ကြည့်ကြလော့။
သင်တို့သည်ဥပု သ်နေ့ကို ညစ်ည မ်းစေကြ၏။-

18 သင်တို့၏ဘိုးဘေးများသည်ဒုစရိုက်ကို
ပြုသဖြင့် ဘုရားသခင်သည်ဤမြို့ကို
ဖျက်ဆီးစေခြင်းအားဖြင့်သူတို့အားဒဏ် ခတ်တော်မူ၏။
သို့ပါလျက်သင်တို့သည် ဥပု သ်နေ့ကိုညစ်ည

☆ 13:15 ထွ၊ ၂၀:၈-၁၀။ တရား၊ ၅:၁၂-၁၄။ ယော၊ ၁၇:၂၁-၂၂။

မ်းစေသောအားဖြင့် က္လသရေလအမျိုးသားတို့အပေါ်သို့
ဘုရားသခင်၏အမျက်တော်ကို ပိုမို
ပြင်းထန်စွာသက်ရောက်စေကြမည်လော''
ဟုပြစ်တင်ပြောဆို၏။

19 ထိုနောက်ငါသည်အဖိတ်နေ့နေဝင်ချိန်မှ¹²
ဥပု သ်နေ့ကုန်အထိမြို့တံခါးများကိုပိတ်
ထားရန်အမိန့်ပေး၏။ ဥပု သ်နေ့၌အဘယ်
ကုန်စည်ကိုမျှမြို့ထဲသို့မသွင်းစေရန်ငါ
သည်လူအချို့တို့အားမြို့တံခါးများ တွင်အစောင့်ချထား၏။-

20 ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးရောင်းချသူကုန်သည်
အချို့တို့သည်သောကြာနေ့ည၌မြို့တံခါး
ပြင်တွင်လာ၍အိပ်ကြ၏။ သူတို့သည်ယင်းသို့

တစ်ကြိမ်နှစ်ကြိမ်ပြုကြ၏။- 21 ငါသည်သူတို့အား''သင်တို့သည်မိုးလင်း
ကိုမြို့ပြင်မှစောင့်ဆိုင်းလျက်နေသော်လည်း
အချည်းနှီးသာလျှင်ဖြစ်၏။ သင်တို့နောက်
တစ်ကြိမ်၍သို့ပြုကြလျှင် ငါသည်သင်
တို့အားအကြမ်းဖက်၍နှင်ထုတ်ရလိမ့်မည်''

ဟုသတိပေး၏။ ထိုအခါမှအစပြု၍ သူတို့သည်ဥပု
သ်နေ့၌မလာကြတော့ ပေ။- 22 ဥပု
သ်နေ့ကိုသန့်ရှင်းစေခြင်းငှာလေဝိ အနွယ်ဝင်တို့အား
မိမိတို့ကိုယ်ကိုသန့်စင် စေပြီးလျှင်မြို့တံခါးများသို့သွား၍
စောင့်ရန်ငါအမိန့်ပေး၏။

12 13:19 * နေဝင်ချိန်။ ယုဒလူမျိုး၏နေ့သည်နေဝင်ချိန်မှအစ ပြုသည်။

အို ဘုရားသခင်ဤအမှုကိုလည်းထောက်၍
အကျွန်ုပ်ကိုသတိရတော်မူပါ။ မေတ္တာတော်
နှင့်အညီအကျွန်ုပ်အားသနားတော်မူပါ။

23 ထိုကာလ၌ယုဒအမျိုးသားအမြောက် အမြားပင်အာဇာ
တ်၊ အမှန်နှင့်မောဘ အမျိုးသမီးများနှင့်ထိမ်းမြားစုံဖက်
ထားကြကြောင်းကိုလည်းငါတွေ့ရှိရ လေသည်။-

☆ 24 သူတို့၏သားသမီးတစ်ဝက်မျှသည်ငါတို့
ဘာသာစကားကိုမပြောတတ်။ အာဇာ

တ်သို့ မဟုတ်အခြားဘာသာစကားတစ်မျိုး
မျိုးကိုသာပြောတတ်ကြ၏။- 25 သို့ဖြစ်၍ငါသည်ထိုအမျိုးသားတို့အား
ပြစ်တင်ကျိန်ဆဲရိုက်နှက်၏။ သူတို့ဆံပင်

ကိုလည်းဆွဲနုတ်၏။ ထိုနောက် အကျွန်ုပ်တို့
သည်လည်းကောင်း၊ အကျွန်ုပ်တို့၏သားသမီး
များသည်လည်းကောင်း နောင်အဘယ်အခါ

၌မျှလူမျိုးခြားများနှင့်အိမ်ထောင်မပြု
တော့ပါ။' ဟုသူတို့အားဘုရားသခင်၏

နာမတော်ကိုတိုင်တည်၍ကျိန်ဆိုကတိ ပြုစေ၏။-
26 ငါသည်သူတို့အား“ရှောလမုန်မင်းကိုအပြစ်

ကူးလွန်စေသူများကားလူမျိုးခြားအမျိုး
သမီးများပင်တည်း။ ထိုမင်းသည်အခြားလူ
မျိုးတို့၏ဘုရင်ရှိသမျှထက်ပို၍တန်ခိုး
ကြီး၏။ ဘုရားသခင်သည်သူ့ကိုချစ်တော်

☆ 13:23 ထွ၊ ၃၄:၁၁-၁၆။ တရား၊ ၇:၁-၅။

မူသဖြင့်ကူသရေလတစ်နိုင်ငံလုံးကိုအုပ်
စိုးစေတော်မူ၏။ သို့ရာတွင်သူသည်လူမျိုး
ခြားများနှင့်ထိမ်းမြားစုံဖက်သည့်အပြစ်
ကိုကူးလွန်ပေသည်။-☆ 27 သို့ဖြစ်၍ငါတို့သည်လူမျိုးခြားအမျိုး
သမီးများနှင့်ထိမ်းမြားစုံဖက်ခြင်းသင်
တို့၏စံနမူနာအားဖြင့်ဘုရားသခင် ကိုပြစ်မှားရမည်လော''
ဟုပြော၏။

28 ယောယဒသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းဧလျာ
ရှိ ပ်၏သားဖြစ်၏။ သို့ရာတွင်သူ၏သားတစ်
ယောက်သည်ဗေသဟောရနိမြို့သားသမ္ဘာ
လတ်၏သမီးနှင့်အိမ်ထောင်ပြုသဖြင့်
ငါ သည်ယောယဒအားယေရုရှလင်မြို့မှ
နှင်ထုတ်လိုက်လေသည်။☆

29 အို ဘုရားသခင်၊ ထိုသူတို့သည်ယဇ်ပုရော
ဟိတ်ရာထူးကိုလည်းကောင်း၊ ယဇ်ပုရော
ဟိတ်များ၊ လေဝိအနွယ်ဝင်များနှင့်ကိုယ်
တော်ပြုတော်မူသည့်ပဋိညာဉ်တော်ကို
လည်းကောင်းအဘယ်သို့ရှုတ်ချကြသည်
ကိုမှတ်တော်မူပါ။

30 ငါသည်ပြည်သူတို့အားလူမျိုးခြားနှင့်
ဆိုင်သောအမှုအရာဟူသမျှနှင့်ကင်းစင်
စေ၏။ ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်

☆ 13:26 ၂ရာ၊ ၁၂:၂၄-၂၅။ ၃ရာ၊ ၁၁:၁-၈။ ☆ 13:28 နေ၊ ၄:၁။

ဝင်တို့အားမိမိတို့တာဝန်ဝ တု တရားအသီး
သီးကိုသိရှိနားလည်ကြစေရန်စည်း မျဉ်းများကိုရေးဆွဲပေး၏။-

31 အချိန်ကျလျှင်ထင်းအလှူကိုလည်းကောင်း၊

ဆန်စပါးအဦးအဖျားများနှင့်အဦး မှည့်သည့်သစ်သီးပူဇော်သကာများကို
လည်းကောင်းယူဆောင်လာကြစေရန်စီမံ၏။

အို ဘုရားသခင်ဤအမှုအရာအပေါင်းကို
သတိရတော်မူ၍အကျွန်ုပ်အားကျေးဇူး ပြုတော်မူပါ။

နေဟမိမှတ်စာပြီး၏။

Common Language Bible
Burmese: Common Language Bible Bible without
Deuterocanon

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

Burmese Common Language Bible

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793